
Antwoorden over de jaarrekening 2023 gesteld door:  
DMP Heusden, Gemeentebelangen, Heusden Transparant, Heusden Verbindt, Heusden één en VVD 
 
Nog geen vragen ontvangen:   
GroenLinks-PvdA Heusden, CDA en D66. 
 

1. Programma Algemeen 
 Pagina  
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Kan het college aangeven per afnemer (vereniging, huurder etc) van een 

gemeentelijke gebouw en/of contractpartij de meerkosten voor afname elektriciteit, 
dus totaal voorschot en wat de betreffende vereniging, huurder etc. als 
“narekening” heeft ontvangen. 

 Antwoord: De volgende sportverenigingen zijn aangesloten op een gemeentelijke aansluiting: 
Vlijmense Boys, MHCD, DAK en LTC Achter de Bogen. Deze verenigingen betalen, 
zoals al jaren het geval is, de werkelijke verbruikskosten gebaseerd op de tarieven 
die de gemeente ook betaalt. Doordat we de stroom via een gezamenlijke inkoop in 
de regio deden konden de vereniging de afgelopen jaren ook profiteren van de 
goedkope tarieven die we als gemeente hierdoor konden bedingen. Door de 
algehele tariefstijging zijn ook de kosten voor de verenigingen gestegen. Van deze 
verenigingen betaalt alleen Vlijmense Boys een voorschot. Ze hebben in 2023 € 
8.100 aan voorschot betaald en de afrekening o.b.v. de werkelijke verbruikskosten 
waren € 28.040,95. De overige sportverenigingen hebben een aansluiting op eigen 
naam. Datzelfde geldt voor de organisaties op het gebied van cultuur en welzijn die 
gebruik maken van een gemeentelijke accommodatie. 

   
2. Programma Algemeen 
 Pagina  
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Heusden kent een groot aantal vormen van “gemeenschappelijke regelingen”. Kan 

het college duiden wat de opbrengsten hiervan zijn, wat ze kosten is helder, maar 
wat het opbrengt is onduidelijk.  

 Antwoord: Elke gemeenschappelijke regeling brengt na afloop van een kalenderjaar een 
jaarverslag uit. Hierin zijn zowel de inhoudelijke als financiële resultaten (of in uw 
bewoordingen: opbrengst) opgenomen. 

   
3. Programma Sociaal Domein 
 Pagina Pagina 8: Taakveld 6.1, Samenkracht en burgerparticipatie 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Op de Vliedberg is een zogenaamde "doorgeefwinkel" actief. Kunt u aangeven wat 

de maatschappelijke verdiensten zijn van deze winkel. Hoeveel gezinnen worden 
bereikt met dit initiatief? 

 Antwoord: Gezinnen die leven rond de armoedegrens moeten alle zeilen bij zetten om te 
voorzien in hun primaire levensbehoeften. Speelgoed en cadeautjes voor feestjes 
behoren niet tot de primaire levensbehoeften, ondanks dat dit wel heel belangrijk is 
voor de ontwikkeling en het welbevinden van kinderen. De doorgeefwinkel 
ondersteunt kinderen in gezinnen met een laag inkomen door te voorzien in 
speelgoed. Kinderen mogen bij de doorgeefwinkel kosteloos per kwartaal drie stuks 
speelgoed uitzoeken en zij krijgen op hun verjaardag en in december een extra 
cadeautje. Er wordt door de doorgeefwinkel ook verbinding gezocht met andere 
projecten op het gebied van armoedebestrijding zoals de voedselbank. Hiermee is 
de doorgeefwinkel een mooie aanvulling op het aanbod dat al in het voorliggend 
veld aanwezig is. 



De doorgeefwinkel heeft op dit moment ruim 100 kinderen uit ongeveer 35 
gezinnen geholpen aan speelgoed. Naast de uitgifte van speelgoed wordt er ook 
kleding uitgedeeld en daarmee hebben ze tot nu toe bijna 40 inwoners geholpen. 
Ze zijn druk bezig om verder door te groeien. 

   
4. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina Blz. 10: Jeugdparticipatie 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Is het onderzoek door de HAS naar jongerenparticipatie al afgerond? Zo ja, wat zijn 

de belangrijkste conclusies die uit het onderzoek zijn gekomen. 
 Antwoord: In februari van dit jaar is de stageopdracht over jongerenparticipatie afgerond. De 

meest essentiële aanbeveling is dat gemeenten laten zien dat ze jongeren écht 
serieus nemen. Hiermee bouwen ze vertrouwen op. Om hieraan invulling te kunnen 
geven is geadviseerd een vast gezicht/aanjager/sleutelfiguur binnen de gemeente 
aan te wijzen voor 20 uur per week. Op 1 februari 2024 zijn de resultaten 
gepresenteerd in de informatievergadering bestuur, de presentatie is online terug te 
zien. 

   
5. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina Blz.11: Dienstverlening 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: In 2023 is een onderzoek gestart naar dienstverlening via beeldbellen. Wat zijn de 

resultaten van dit onderzoek?   
 Antwoord: Voor het onderzoek beeldbellen zijn we aangesloten bij een aantal regiogemeenten 

die het initiatief hiertoe genomen hebben. We volgen de ontwikkelingen op de voet. 
Op dit moment wordt er regionaal gewerkt aan de voorwaarden waaronder 
beeldbellen voor inwoners mogelijk gemaakt zou kunnen worden. Mogelijke 
implementatie zou dan kunnen plaatsvinden in 2025 of later. 

   
6. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina Blz. 12: Gemeentelijk vastgoed 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Een transparant vastgoedsysteem (VIS) is  

ingevoerd. Is de invoering helemaal klaar? Ervaart u al voordelen/resultaten  
van dit nieuwe vastgoedsysteem? 

 Antwoord: Het vastgoedsysteem (VIS) is up to date en in productie. De volgende fase is dat 
deze automatisch gegenereerd wordt uit onze CRM applicatie. Hiervoor is opdracht 
gegeven maar door personeelstekort bij de leverancier is hieraan nog niet 
begonnen. Tot het moment dat dit ingeregeld is zal het VIS apart worden 
gemuteerd. De komst van het VIS heeft gezorgd dat alle informatie over vastgoed, 
gebruik en duurzaamheid gebundeld is en beschikbaar gesteld kan worden aan 
bestuur en ambtelijke organisatie. Dit bevordert integraal inzicht en samenwerking 
en wordt daarom als positief ervaren. 

   
7. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina Blz. 13: Gemeentelijk vastgoed 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: U geeft aan dat van onrechtmatig grondgebruik een substantieel deel is 

gelegaliseerd. Kunt u ongeveer aangeven om hoeveel percelen/oppervlakte 
gronden het gaat. 



 Antwoord: In 2023 zijn in totaal 19 percelen gelegaliseerd in het kader van onrechtmatig 
grondgebruik. Het gaat daarmee om een oppervlakte van 4.138m2. het betreft hier 
ander onrechtmatig grondgebruik dan pachtpercelen. 

   
8. Programma Bestuur en Beheer 
 Pagina 14, 2e grafiek 
 Fractie: DMP Heusden, Gemeentebelangen, Heusen één, VVD 
 Vraag: Het aantal bezwaarschriften is meer dan verdubbeld (tov voorgaande jaren). Wat is 

hiervan de reden? Is dit intern geanalyseerd? Kunt u dit specificeren naar 
onderwerpen. In hoeverre heeft de gemeente hier zelf een rol in gehad als het gaat 
om doorlopen participatieprocessen en waar hadden de bezwaarschriften 
voornamelijk betrekking op 

 Antwoord: Het aantal ingediende bezwaarschriften is afhankelijk van vele factoren en kan 
daarom van jaar tot jaar sterk verschillen. Maatschappelijke ontwikkelingen en de 
aard van de genomen besluiten kan van invloed zijn. Bij een besluit dat veel 
burgers raakt en/ of grote impact heeft op de omgeving, is de kans groter dat 
daartegen meerdere bezwaarschriften worden ingediend.  
Ter illustratie, in 2023 zijn tegen drie besluiten tezamen 57 bezwaren ingediend ( 
29 tegen de aanwijzen van een locatie voor textielcontainer, 17 tegen een 
horecaexploitatievergunning en 11 tegen een standplaatsvergunning).   
Verder is er een significante stijging van het aantal bezwaarschriften tegen 
omgevingsvergunningen, met name bouwen en kappen, van 28 in 2022 naar 44, 
tegen handhavingsbesluiten van 12 in 2022 naar 20 en WMO-besluiten van 6 in 
2022 naar 14. 
In de voorbereidende fase is communicatie en een inventarisatie van belangen, 
belangrijk voor een goede besluitvorming. Afhankelijk van het soort besluit 
kan participatie hier een rol in vervullen. Het is moeilijk om vast te stellen of en in 
hoeverre participatie mogelijk tot een ander besluit of minder bezwaren had kunnen 
leiden.  

   
9. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina Blz. 17: Formatie en overhead 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Ten opzichte van vorige jaren zijn de apparaatskosten in € per inwoner gestegen. 

Wat is de voornaamste oorzaak van deze stijging? 
 Antwoord: Dit wordt veroorzaakt door de stijging van de personeelslasten. De afgesloten CAO 

met een gemiddelde loonsverhoging van 9% in 2023 betreft de voornaamste 
oorzaak van deze stijging. 

   
10. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina P17: Verplichte indicatoren, Formatie en overhead: Externe inhuur: 
 Fractie: Heusden één, VVD 
 Vraag: Wat is de reden van de groei in externe inhuur en op welke afdelingen/domeinen zit 

deze groei? En welke maatregelen worden getroffen om een aantrekkelijke 
werkgever te blijven? 

 Antwoord: Er zijn meerdere redenen dat de externe inhuur in 2023 groter was dan voorgaande 
jaren. Door de toename van de uitstroom in 2023 is er meer ingehuurd om de 
continuïteit van de dienstverlening te waarborgen. Ook is er ingehuurd als 
vervanging bij ziekte of wanneer er specifieke expertise benodigd was. En er zijn 
keuzes gemaakt voor inhuur in plaats van vaste formatie vanwege tijdelijke 
dekking. Daarnaast was meer capaciteitsbehoefte door bijvoorbeeld de 
hoeveelheid WOZ bezwaren, nieuwe wetgeving zoals de Omgevingswet, extra 



aanvragen omgevingsvergunningen en vanwege de opvang van Oekraïense 
vluchtelingen. 
 
De organisatie zet zich in om het MogelijkMakerschap te benutten voor zowel de 
dienstverlening naar onze klant, maar ook voor de MogelijkMakers zelf. In 
werkgeluk is zingeving en voldoening een belangrijk item. De MogelijkMaker kan, 
mede door de autonomie, het verschil maken en dat wordt intern ook zo beleefd. 
Vanuit de Heusdense School worden diverse activiteiten georganiseerd om dat te 
ondersteunen. Daarbij staat ook de verbinding en samenwerking centraal. 
Dat alles draagt bij aan een prettige werksfeer in de organisatie, wat zowel door 
vertrekkende, zittende en nieuwe MogelijkMakers wordt gewaardeerd. 

   
11. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina 19 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Kan voor een andere weergave/ legenda gekozen worden? De pie is onleesbaar 
 Antwoord: De verwijzingen overlappen elkaar waardoor de toelichting inderdaad niet leesbaar 

is. In de gewijzigde versie van de jaarstukken is de grafiek op pagina 19 vervangen 
door een beter leesbare grafiek. 

   
12. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina 21, Integrale veiligheid 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Er is hard gewerkt om overlast van jongeren te verminderen, ervaren de melders/ 

buurtbewoners ook dat de overlast verminderd is? 
 Antwoord: Er zijn minder klachten en meldingen gemaakt over overlast door jongeren. Hier 

maken we voorzichtig uit op dat de overlast ook feitelijk is afgenomen. Dit beeld 
wordt door jongerenwerkers, politie en Boa’s ook gedeeld. 

   
13. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina Blz. 21 Integrale Veiligheid: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Welke extra taken met betrekking tot toezicht en handhaving worden overgeheveld 

naar de gemeente? Is er al een tijdstip bekend van overheveling? 
 Antwoord: In 2023 is de opslag van goederen bij een ontruiming door een deurwaarder, de 

verantwoordelijkheid geworden van de gemeente. 
   
14. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina Blz. 21: Integrale Veiligheid 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Kan of mag u iets melden over de aard en de resultaten van het in 2023 gehouden 

RIEC-casus? Wat zijn de 2 casussen die in 2022 zijn gestart en nu nog lopen? 
 Antwoord: De casussen zijn inmiddels afgerond. De casussen bestonden uit de aanpak van 

ondermijnende criminaliteit. Over de inhoud en het eindresultaat van de casus mag 
niets gedeeld worden, behalve dat er mooie resultaten zijn bereikt. 

   
15. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina Blz. 21: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Inmiddels is bekend dat het politiesteunpunt niet naast de toekomstige 

brandweerkazerne gaat komen. Is er al meer duidelijkheid over nieuwe huisvesting 
van het politiesteunpunt en/of het creëren van een Veiligheidsplein? 



 Antwoord: Op dit moment loopt een verkenning naar de mogelijkheid van een veiligheidsplein 
(politie/gemeente) op een andere locatie. Ook wordt hier de toekomstige 
huisvesting van de politie in meegenomen. 

   
16. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina Blz. 22: Veiligheidsregio Brabant-Noord 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Wanneer start de bouw van de nieuwe brandweerkazerne in Drunen? 
 Antwoord: De start van de bouw van de kazerne staat gepland voor het 1e halfjaar van 2025. 

De voorbereidingen zijn opgestart door de Veiligheidsregio. 
   
17. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina Blz. 24: Grafiek verwijzing Halt. 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Hoeveel bedraagt het aantal verwijzingen naar bureau HALT in 2023? 
 Antwoord: Er zijn 38 verwijzingen gedaan naar Halt.  
   
18. Programma Openbare Orde en Veiligheid 
 Pagina 24 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Verwijzingen naar Halt in 2023 ontbreken 
 Antwoord: Dit betreft een verplichte indicator waarvan de gegevens via 

waarstaatjegemeente.nl beschikbaar worden gesteld. Het verschilt per indicator 
wanneer dat gebeurd. Voor deze indicator is op dit moment 2022 het laatst 
beschikbare jaar. 

   
19. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina P24: Diefstal uit woning: 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: Hoe komt het dat het aantal diefstallen uit woningen een relatief grote stijging kent? 

En hoe komt het dat er een sterkte opgaande trend is de laatste 3 jaar? Zijn er 
maatregelen tegen genomen?  
 

 Antwoord: Er is geen verklaarbare oorzaak te geven voor de stijging van de woninginbraken. 
Voor de politie is dit uiteraard een belangrijk aandachtspunt. De politie, Boa’s en 
buurtpreventie gaat bij de start van de donkere dagen en in de vakantieperiodes 
samen op pad om bewoners op eventuele inbraakgevoelige punten aan te wijzen. 
Ook wordt in de media veel aandacht aan besteed in het kader van preventie. In 
samenwerking met Buurt Bestuurt zijn er preventieavonden georganiseerd om met 
elkaar van gedachten te wisselen over de veiligheid in de wijken.  

   
20. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 27, Verkeer en vervoer 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: In 2023 zijn verschillende initiatiefnemers begeleid bij het realiseren van hun 

droom. Graag een toelichting? 
 Antwoord: Enige jaren geleden is de initiatieventafel opgericht. Met het oprichten van een 

initiatieventafel wordt beoogd om op een meer effectieve en integrale manier de 
beoordeling en begeleiding van initiatieven van inwoners op te pakken. De focus 
ligt daarbij in eerste instantie op (grondgebonden) initiatieven in de openbare 
ruimte, waarbij als voorwaarde wordt gesteld dat mensen er zelf hun schouders 
onder zetten. Zo lopen er o.a. gesprekken over het realiseren van een ommetje In 



Elshout, het plaatsen van een informatiezuil, het plaatsen van een welkomstzuil, 
zwemmen in het Nieuwkuijkse Wiel en het realiseren van een pumptrackbaan. 

   
21. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 27 Verkeer en vervoer 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: We zijn gestart met het veranderen van speeltuinen naar beweeg- en 

ontmoetlocaties. De eerste interne en externe sessies met belanghebbenden 
hebben plaatsgevonden voor de wijken Venne-Oost, Hedikhuizen en Vliedberg. 
Wanneer is de verwachting dat deze zijn gerealiseerd en passen deze uitgaven 
naar verwachting binnen de huidige middelen?  

 Antwoord: Na de zomer van 2024 wordt de eerste locatie in Hedikhuizen aangelegd. De 
locaties op de Vliedberg volgen in de eerste helft van 2025, daarna is Venne-Oost 
aan de beurt. Ondertussen lopen er ook al onderzoeken in Nieuwkuijk en 
Vijfhoeven. Deze projecten zullen binnen de middelen die voor dit project 
gereserveerd zijn uitgevoerd worden.  

   
22. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 27 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Wat was de uitkomst van de schouwrondes mbt de kwaliteit van onze openbare 

ruimte? 
 Antwoord: Er zijn 3 schouwrondes per jaar uitgevoerd door een extern bureau (mei, juni, 

september) om te monitoren of het afgesproken kwaliteitsniveau is behaald. De 
resultaten van deze schouwrondes zijn besproken, waarna acties zijn benoemd en 
uitgevoerd.  
 
Op 12 maart 2024 bent u met een raadsinformatiebrief geïnformeerd over het 
‘Meerjaren Uitvoeringsprogramma beheer Openbare Ruimte 2024’ (MUPOR 2024). 
Dit programma laat zien wat 2 jaar ‘beeldgericht werken’ heeft opgeleverd, blikt 
terug op het onderhoud van de afgelopen 2 jaar en stuurt bij waar nodig. 
 
Uit de terugblik in dit programma blijkt het gemiddelde onderhoudsniveau op niveau 
C te liggen. In het IBOR-plan is bepaald dat in woonwijken en centra een hoger 
onderhoudsniveau wenselijk is (beeldkwaliteitsniveau B). Dat betekent dat in deze 
gebieden extra inzet gepleegd moet worden om het gewenste beeld te behalen. 
Hiervoor zijn intussen acties benoemd en uitgevoerd.   

   
23. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina Blz. 28: Kwaliteit openbare ruimte 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Wat houdt het project Oranjeveld in Drunen in? 
 Antwoord: De wijk Braken-Oost is een kwetsbaar gebied als het gaat om hemelwater. Het riool 

is aan vervanging toe en de huisaansluitingen worden vervangen. Daarnaast wordt 
een hemelwaterriool gelegd en wordt het Oranjeveld voorzien van een wadi die 
zorgt voor opvang van regenwater voor de gehele wijk, waarbij ook aandacht is 
voor bewegen en ontmoeten. Tot slot worden de Van Haestrechtstraat, Van 
Arckelstraat, Van Malsenstraat en de Willem-Alexanderstraat voorzien van nieuwe 
materialen. Het trottoir wordt waar nodig herstraat met hergebruik van bestaande 
materialen. 

   
24. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina Blz. 28: Kwaliteit openbare ruimte 
 Fractie: Gemeentebelangen 



 Vraag: U schrijft: In 2023 zijn verschillende initiatiefnemers begeleid bij het realiseren van 
hun droom. Kunt u deze zin nader toelichten? 

 Antwoord: Zie antwoord bij vraag 20 
   
25. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 28 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: 5e bullet. Er wordt gesproken over oa. De schroef en de hoge heide. Er is een 

schetsplan, echter dit staat haaks op recente berichtgeving, kan het college 
helderheid geven over de werkelijke status hiervan? 

 Antwoord: Zie daarvoor punt 9 bij het hoofdstuk ‘Ambities’ in de Voorjaarsnota (pagina 18). 
   
26. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 29 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: 1e bullet. Er wordt kennelijk regelmatig afgestemd met de nutsbedrijven. Kan het 

college aangeven wat er is be- en -afgesproken over de ophoging van de spanning 
in Heusden op het elektrische net? 

 Antwoord: Enexis heeft aangegeven dat het elektriciteitsnet de komende 10 jaar aanzienlijk 
moet worden verzwaard en uitgebreid om de netcongestie te kunnen beheersen. 
Voor de gemeente Heusden betekent dit specifieke aanpassingen aan het huidige 
net. Zo worden er de komende jaren 80% van de transformatoren vervangen door 
grotere, en zullen er  190 nieuwe transformatoren worden geplaatst (waarvan 5 
grote verdeelstations). Hiervoor worden ook de bestaande leidingen grotendeels 
vervangen door zwaardere leidingen, met een geschatte totale lengte van 170 km. 
 
Deze werkzaamheden zullen een aanzienlijke impact hebben op de openbare 
ruimte, de ondergrondse infrastructuur, de verkeerdoorstroming en bereikbaarheid 
in de gemeente Heusden. Op dit moment is er nog geen duidelijkheid over de 
exacte planning van de werkzaamheden. Vanaf augustus 2023 zijn er al enkele 
werkzaamheden uitgevoerd ten behoeve van ondercapaciteit/ calamiteiten van het 
elektriciteitsnet. Verwacht wordt dat er in 2024 meer duidelijkheid zal komen. Er 
vindt intussen frequent overleg plaats met Enexis om de verzwaring in goede 
banen te leiden. Daarbij trekken we zoveel mogelijk samen op met andere 
nutspartijen en proberen we zoveel mogelijk afstemmen met onze eigen planning 
ten aanzien van gemeentelijke projecten. Hierbij is de insteek om de overlast voor 
de inwoners te minimaliseren. 

   
27. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 29-30 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Op blz. 29 – 30 wordt de sier gemaakt met “verkeersveiligheid maatregelen”. Dat is 

mooi, maar waarom wordt er niet gesproken over de bewuste keuze  om de 
ongekende en levensbedreigende situaties die worden gecreëerd op het plein 
(meerdere oversteekplaatsen) als straks de vele honderden (zware) vrachtwagens 
(als gevolg van GOL en bestemmingsplan de grassen waar elke verkeer 
reducerende en of veiligheidsplan voor Mommersteeg, Plein, de akker, bizetlaan, 
verdilaan, wilhelminastraat etc. etc) niet te benoemen, het zijn ook keuzes met 
gevolgen?  

 Antwoord: In het Mobiliteitsplan GGVP staan diverse plannen opgenomen om wegen 
verkeersveiliger te maken. Voor diverse wegen in het centrum Vlijmen is 
opgenomen om deze na realisatie GOL, op te nemen binnen een 30 km-zone 
waarbij ook aanvullende maatregelen zullen worden getroffen. 



   
28. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina Blz.30: Verkeer en vervoer: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Welke (technische) maatregelen zijn genomen om de CO2-uitstoot, geluidsoverlast 

en trillingen veroorzaakt door gemotoriseerd verkeer te monitoren? 
 Antwoord: Dit betreft een breed pakket aan maatregelen. Denk hierbij aan bijvoorbeeld het 

opnemen van diverse wegen in onze gemeente binnen een 30 km-zone 
(snelheidsverlaging veroorzaakt minder CO2 uitstoot en geluidsoverlast), er is een 
groot aantal elektrische laadpalen aangebracht (stimuleren elektrisch rijden 
waardoor minder CO2 uitstoot ontstaat) en het aanbieden van veilige en 
comfortabele fietsroutes als fietspad langs de Tuinbouwweg en de plannen voor 
een snelfietsroute tussen Waalwijk en Den Bosch (aantrekkelijk maken om de fiets 
te pakken en de auto te laten staan wat positief is voor het milieu). 

   
29. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina Blz. 30: Verkeer en vervoer 
 Fractie: DMP Heusden, Gemeentebelangen 
 Vraag: Hoe is de effectiviteit van de maatregelen ter bevordering van duurzame mobiliteit, 

zoals het stimuleren van fietsgebruik en het gebruik van schone voertuigmotoren, 
gemeten en geëvalueerd? Hoe is er door de gemeente Heusden gereageerd op de 
het nieuwe programma van eisen voor de OV-concessie Oost-Brabant en welke 
input is er op dit traject door onze gemeente geleverd? 

 Antwoord: Specifieke meetresultaten hebben we niet. Wel zien we een forse toename van (de 
vraag naar) elektrische laadpalen en een uitbreiding van betere fietsroutes. 
Met betrekking tot de nieuwe OV-sessie zijn gesprekken gevoerd met de provincie. 
Omdat we als gemeente Heusden er niet op achteruit gaan en zelfs enigszins op 
vooruit, is positief gereageerd op het programma van eisen. 

   
30. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina Pagina 32, Indicatoren, eigen indicatoren 
 Fractie: DMP Heusden, Heusden Transparant 
 Vraag: Het aantal schadeclaims blijft tov eerdere jaren onverminderd stijgen. Wat is 

hiervan de oorzaak? 
Heeft u of is er een verklaring voor de toename van het aantal ingediende claims, 
terwijl er slechts één wordt toegewezen? 

 Antwoord: De gemeente kan altijd aangesproken worden voor schade en letsel opgelopen in 
de openbare ruimte. De gemeente zal daar altijd op moeten reageren. Claims 
worden voorgelegd aan de schade-expert van de verzekeringsmaatschappij. In de 
meeste gevallen wordt een claim afgewezen.  
 
Over de jaren gezien stijgt het aantal claims inderdaad. Het is moeilijk hier een 
specifieke oorzaak voor aan te wijzen. De aard van de schadeclaims is dusdanig 
uiteenlopend dat deze niet zondermeer is te relateren aan ons onderhoudsniveau 
of –inspanningen. In een aantal gevallen gaat het om schades die voortkomen uit 
bijvoorbeeld opstaande stoeptegels of andere obstakels (glasvezel, wortelopdruk). 
Wij hebben overigens ook de indruk dat inwoners de gemeente steeds makkelijker 
aansprakelijk stellen. 
 
Ongeacht de bevindingen van de schade-expert proberen wij schade en letsel in de 
openbare ruimte zoveel mogelijk te voorkomen. Zo hebben we afgelopen jaren 
meer ingezet op het verbeteren van trottoirs op risicovolle locaties, zoals centrum, 
verzorgingstehuizen, ontmoetingsplekken, buurthuizen en bibliotheken etc.   

   



31. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 32 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Klopt deze schaalverdeling met de kleuren wel? Zoals we het nu lezen heeft de 

gemeente meer dan 2,3 mln lichtmasten. 
 Antwoord: De kleuren van de verticale schaalverdeling zijn omgedraaid. In de gewijzigde 

jaarrekening is dit gecorrigeerd. 
   
32. Programma Economie en recreatie 
 Pagina 36 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Tijdens de behandeling van, voor wat moet doorgaan, als de economische visie, 

hebben we al wat twijfels geuit over het platform “ondernemend Heusden” (met 
name het draagvlak en bekendheid en daarmee hun daadwerkelijk 
vertegenwoordigende rol. In deze begroting zien we cijfers die haaks staan op 
openbare statistieken 

1. 3e bullet de cijfers van de app zijn niet overeenkomstig wat hier wordt 
gepresenteerd (let op het is een tenant app). De cijfers vinden we des te 
opmerkelijk omdat het 1e half jaar “slechts” 4 nieuwe leden zijn bijgekomen.  

2. Kan het college aangeven hoeveel bedrijven in Heusden zijn gevestigd en 
wat het percentage is dat is aangesloten bij “Ondernemend Heusden”? 

3. Kan het colege aangeven wat het percentage moet zijn om als serieuze 
gesprekspartner (daadwerkelijke vertegenwoordiger) van een bepaalde 
groepering (in dit geval ondernemers) te worden gezien? 

a. Note, we zijn zeer kritisch op deze ontwikkeling, pag. 36 staat 
halfvol met ondernemend Heusden, foto’s op website staan meer 
wethouders dan ondernemers. We zijn allesbehalve tegen, maar 
vinden wel dat als een gesprekspartner zo belangrijk wordt 
gemaakt het ook een daadwerkelijke vertegenwoordiging moet zijn. 
Bijv. ZZP zijn geen onderdeel en we hebben serieuze twijfels of ze 
als volwaardig gesprekspartner gezien kunnen worden.  

 Antwoord: 1. Ondernemend Heusden is een samenwerkingsverband van de 
ondernemers- en brancheverenigingen in Heusden; Koninklijke Horeca 
Nederland (KHN), Heusdens Bedrijven Platform (Hbp), Stichting 
Parkmanagement Heusden (Sph), Land- en Tuinbouworganisatie De 
Langstraat (Zlto) en de gemeente.  Ondernemend Heusden heeft ook een 
app met als doel communicatie te vergemakkelijken. Alle partners van 
ondernemend Heusden en hun leden kunnen hierop aansluiten als ze dat 
willen. In de app is op dit moment alleen nog Parkmanagement 
aangesloten op de bedrijventerreinen (Nieuwkuijk/Vlijmen, Metal Valley. 
Groenewoud, Het Hoog, Heesbeen/bakkersdam) de vereniging centrum 
Vlijmen en het Hbp. Inmiddels zijn dat 436 bedrijven en 703 gebruikers.  

2. Er zijn geen bedrijven rechtstreeks aangesloten bij Ondernemend 
Heusden. 

3. Als een groepering wil aansluiten bij ondernemend Heusden wordt dat 
besproken met het bestuur. Er is geen minimaal percentage of iets 
dergelijks 

   
33. Programma Economie en recreatie 
 Pagina Pagina 37: Wat hebben we daarvoor gedaan 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Wat heeft u concreet gedaan en wat was de uitkomst van de inventarisatie?  
 Antwoord: Periodiek overleg met Koninklijke Horeca Nederland afdeling Heusden waar 

paracommercie vast op de agenda staat. In relatie tot paracommercie bij De 



Voorste Venne zijn er gesprekken gevoerd om tot een convenant te komen. Na 
signalen over gebruik van sportkantines door andere maatschappelijke 
verenigingen is hier ambtelijk afstemming over geweest. Een brief met spelregels is 
verstuurd aan voorzitters van de sportverenigingen. 

   
34. Programma Economie en recreatie 
 Pagina 37 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Er wordt paracommercie genoemd en de verenigingen hebben een brief gekregen 

staat er, kan bij de beantwoording een kopie van deze brief worden verstrekt? 
 Antwoord: Definitieve versie van de brief is als bijlage toegevoegd (onderaan deze 

antwoorden). 
   
35. Programma Economie en recreatie 
 Pagina Pagina 39: Groen, wat willen we (meerjarig) bereiken 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Hoe lang meent het college door te moeten gaan  met het uitbreiden van het NnB 

en het Natuurnetwerk Heusden zonder de transitie van de agrarische sector te 
belemmeren? Indien deze veronderstelling onjuist is, vernemen wij graag uw 
opvatting dienaangaande. 

 Antwoord: Het Natuurnetwerk is al lang geleden op de kaart gezet. Het is ontworpen om een 
netwerk van natuurgebieden door Nederland te laten lopen, zodat dieren kunnen 
migreren en de natuur gezond blijft. Er komt geen nieuw Natuurnetwerk bij. Aan het 
netwerk dat bedacht is wordt nog steeds invulling gegeven. Het netwerk is 
neergelegd op plekken die minder interessant zijn voor de landbouw, maar wel 
goede mogelijkheden bieden voor de ontwikkeling van natuurwaarden van 
nationale en internationale betekenis, zoals natte stukken grond. Tot 2027 probeert 
de overheid het netwerk af te maken. Het Natuurnetwerk wordt steeds kleiner. Ook 
dit jaar heeft de provincie besloten kavels uit het netwerk te halen. Dit geldt niet 
voor het Natuurnetwerk binnen de gemeente Heusden. In het coalitieprogramma is 
bepaald dat we proberen het netwerk verder in te vullen. Het belemmert de transitie 
van de landbouw niet. 

   
36. Programma Economie en recreatie 
 Pagina 39 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: 1e bullet. Er wordt gewag gemaakt van “ZLTO en Duinboeren”. Weet het college 

hoeveel bedrijven zij vertegenwoordigen en/of het percentage van de agrarische 
ondernemers in Heusden? 

 Antwoord: In de gemeente Heusden zijn ca. 100 agrarische bedrijven actief. Daarvan zijn ca. 
65 bedrijven aangesloten bij de lokale ZLTO-afdeling (ZLTO De Langstraat) Bij de 
stichting Duinboeren en Maatschappij zijn 180 agrarische ondernemers 
aangesloten waarvan 38 ondernemers (21%) uit Heusden. 

   
37. Programma Onderwijs 
 Pagina 45, VVE 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Samen met scholen, kinderopvang en peuteropvang hebben we gezorgd voor 

genoeg en voldoende peuteropvang en aanbod van voor- en vroegschoolse 
educatie (VVE) voor zogenaamde doelgroepkinderen. Kan in een grafiek worden 
aangegeven of de gemeente Heusden een overzicht heeft van het aantal kinderen 
met een VVE-indicatie en of dit aantal in de laatste jaren is toegenomen?  



 Antwoord: Het aantal kinderen met een VVE-indicatie voor de gemeente Heusden en de 
ontwikkeling daarvan door de jaren heen staat op pagina 48 van het jaarverslag in 
de tabel ‘Voor- en vroegschoolse opvang kinderen van 2 tot 4’. 

   
38. Programma Onderwijs 
 Pagina 45, 5.1 Integraal huisvestingsplan Onderwijs 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Het onderzoek uit 2022 naar de toekomstige onderwijshuisvesting van het 

d'Oultremontcollege is omgezet naar een haalbaarheidsonderzoek. Wat is de 
streefdatum van afronding van dit onderzoek en presenteren hiervan? 

 Antwoord: De streefdatum voor afronding van het haalbaarheidsonderzoek naar de 
huisvesting van het d’Oultremontcollege ligt op eind juni 2024. Rekening houdend 
met het zomerreces van de scholen zullen de resultaten uiterlijk in de raadscyclus 
van oktober 2024 worden gepresenteerd. 

   
39. Programma Onderwijs 
 Pagina Blz. 45: Aanpak laaggeletterdheid 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Deze mensen zijn vaak niet goed zichtbaar, hoe wil de gemeente deze mensen 

bereiken? 
 Antwoord: Binnen de regio Midden-Brabant hebben alle gemeenten ervoor gekozen mensen 

te bereiken middels het Taalhuis, welke bemand wordt door de taalhuiscoördinator. 
Hierdoor is er één duidelijke vindplaats voor alle vragen rondom basisvaardigheden 
(o.a. taal-, reken- en digivaardigheid). De taalhuiscoördinator verwijst mensen door 
naar passend aanbod. 
Omdat er ook een groep is die snel zelf met een hulpvraag naar het Taalhuis komt, 
werken de coördinatoren ook outreachend. Zij benaderen organisaties in de regio 
die in contact zijn met de doelgroep om hen te laten aansluiten bij de Aanpak 
Midden-Brabant Maakt het Duidelijk. Tekenpartners van de aanpak committeren 
zich aan twee uitgangspunten: het gebruik van duidelijke taal (op B1-niveau) in hun 
communicatie en zorgen voor aandacht bij klanten en/of medewerkers voor taal-, 
reken- en digitale vaardigheden. Zo leren medewerkers laaggeletterdheid 
herkennen en krijgen ze tools om in gesprek te gaan met deze doelgroep teneinde 
ze door te verwijzen naar het Taalhuis voor passend aanbod. 
Partners die afgelopen jaar zijn aangesloten bij deze aanpak zijn Woonveste en 
Baanbrekers. Dit jaar focussen de taalhuiscoördinatoren op aansluiting van 
huisartsen en praktijkondersteuners. 

   
40. Programma Onderwijs 
 Pagina Blz. 45 en blz. 46: VVE aanbod en taalondersteuning: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Wat zijn de criteria voor het beoordelen van het succes van de VVE-aanpak en de 

taal ondersteuningsprogramma's? Hoe zijn de behoeften van de specifieke 
doelgroepen (bijv. kinderen met taalachterstanden) geïdentificeerd en aangepakt?   
Op welke manier zijn gegevens verzameld en geanalyseerd om de effectiviteit  
van de programma's te meten? 

 Antwoord: We kijken enerzijds, samen met de GGD, naar het bereik van het VVE aanbod op 
de locaties in onze gemeente. Daarnaast meten we structureel (elke 2 jaar) met 
een monitor de resultaatafspraken die we met onze (voor)scholen hebben. Deze 
monitor geeft inzicht in de beschikbaarheid van geschoold personeel, de kwaliteit 
van het VVE aanbod, de ouderbetrokkenheid en de samenwerking tussen de 
voorscholen en basisscholen. De gegevens worden door onderzoeksbureau 

https://taalhuismb.nl/taalnetwerk-mb/#:~:text=In%202021%20is%20de%20%27Aanpak,begrijpen%20of%20ondersteuning%20krijgen%20hierbij.
https://taalhuismb.nl/taalnetwerk-mb/#:~:text=In%202021%20is%20de%20%27Aanpak,begrijpen%20of%20ondersteuning%20krijgen%20hierbij.


Oberon verzameld middels vragenlijsten bij de (voor)scholen en er worden op drie 
voorscholen en drie basisscholen CLASS-observaties uitgevoerd. De behoeften 
van de specifieke doelgroepen worden daarnaast gemonitord door de VVE-
coaches die actief zijn op deze (voor)scholen. 

   
41. Programma Onderwijs 
 Pagina Blz. 46: Aanpak laaggeletterdheid 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Er wordt gesproken over de vervolgaanpak laaggeletterdheid 2020-2024, 

programmalijnen in regioplan midden Brabant: 1. Begrijpelijke taal, 2. 
Laaggeletterdheid herkennen, 3. Bereik de doelgroep, 4. Aanbod 
basisvaardigheden. Hoe geeft de gemeente Heusden hier invulling aan? 

 Antwoord: De invulling van deze programmalijnen staan beschreven in het Regioplan Midden-
Brabant: 
  

1. Duidelijke taal 
Organisaties uit het Taalnetwerk en tekenpartners van de aanpak Midden-Brabant 
maakt het Duidelijk (zie ook het antwoord op vorige vraag) passen hun 
communicatie aan naar 2F/B1-niveau, zodat dit voor een grotere groep mensen 
begrijpelijk is. Hiervoor kan o.a. gebruik worden gemaakt van: 
• advies vanuit het Taalnetwerk en Stichting Lezen & Schrijven; 
• het Taalpanel (bestaande uit laaggeletterden) controleert de aangepaste 
communicatie op leesbaarheid/duidelijkheid; 
• inwoners mogen brieven, folders of websites die niet duidelijk zijn doorgeven aan 
het Meldpunt onbegrijpelijke taal. 
 

2. Laaggeletterdheid herkennen 
Organisaties zijn niet altijd in staat om laaggeletterdheid als onderliggende oorzaak 
te herkennen. Het is daarom belangrijk dat betrokken organisaties hun eigen kennis 
over lage basisvaardigheden vergroten, zodat zij tekenen van laaggeletterdheid bij 
het eerste contact met de klant herkennen en op een juiste manier kunnen 
doorverwijzen.  
• Training organiseren ‘herkennen en doorverwijzen’.  
• Media-aandacht over de aanpak Midden-Brabant maakt het Duidelijk.  
• Extra aandacht voor laaggeletterdheid in de week van Lezen & Schrijven. 
 

3. Bereik de doelgroep 
We willen laaggeletterden beter bereiken, zodat zij de juiste hulp krijgen. Hiervoor 
werken we samen met partners binnen het sociaal en maatschappelijk domein. De 
taalhuiscoördinatoren begeleiden al aangesloten en werven nieuwe tekenpartners 
van de aanpak Midden-Brabant maakt het Duidelijk waar de doelgroep te vinden is.  
 

4. Aanbod basisvaardigheden  
In regionaal verband zorgen we voor een goed aanbod, waar mensen los gebruik 
van kunnen maken, maar bijvoorbeeld ook via hun werkgever. De financiering 
hiervoor loopt via de gemeente Tilburg. Alle kleinere gemeenten in het 
samenwerkingsverband adviseren en geven input op basis van lokale behoeften. 
Voorbeelden van aanbod in de gemeente Heusden zijn: Klik & Tikcursussen om 
computervaardigheden te verbeteren, het Leerpunt in Drunen waar men onder 
begeleiding van een docent van het Koning Willem I College met de eigen 
leervraag aan de slag gaat, en de taallessen bij het Koning Willem I College. 

   

https://basisvaardigheden.nl/sites/default/files/2024-02/AMRMiddenBrabant_Regioplan_laaggeletterdheid.pdf
https://basisvaardigheden.nl/sites/default/files/2024-02/AMRMiddenBrabant_Regioplan_laaggeletterdheid.pdf


42. Programma Onderwijs 
 Pagina Blz. 46: Laaggeletterdheid: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: taalhuis Heusden heeft geprobeerd bij laaggeletterde mensen met Nederlands als 

moedertaal meer te bereiken. Wat is er geprobeerd en is dit gelukt? 
 Antwoord: Het Taalhuis geeft uitvoering aan het regionale communicatieplan (o.a. flyers, 

social media, artikel in Weekblad Heusden, etc). Dit heeft ook als doel meer 
mensen te bereiken waarbij Nederlands de eerste taal is (ook wel bekend als NT1), 
Daarnaast heeft het Taalhuis twee nieuwe tekenpartners laten aansluiten bij de 
aanpak Midden-Brabant maakt het Duidelijk: Woonveste en Baanbrekers. 
Daarnaast zijn twee trainingen georganiseerd, waarbij relatief meer NT1’ers 
deelnemen: voorlichting voor energiebesparing en een smartphonecursus. Naast 
het volgen van de desbetreffende training/voorlichting, zijn dit ook momenten 
waarop gezien kan worden dat er een bredere vraag op gebied van 
basisvaardigheden ligt bij deelnemers. Indien van toepassing kunnen zij 
gemotiveerd worden om ook aan ander aanbod deel te nemen. 
 
Dit jaar heeft dit nog niet geleid tot meer instroom van NT1 deelnemer. Zowel in 
2022 als in 2023 was het aantal doorverwijzingen van NT1’ers 9 personen. Voor de 
doelgroep NT2 (Nederlands als 2e taal) waren dit respectievelijk 49 en 61 
personen. De verwachting is dat de Woonveste en Baanbrekers als nieuwe 
tekenpartners in de komende jaren wel zal leiden tot een toename van bereikte 
NT1’ers. 

   
43. Programma Onderwijs 
 Pagina 47-48, 5.4 Brede samenwerking onderwijs, verplichte indicatoren 
 Fractie: DMP Heusden / Heusden één 
 Vraag 

(DMP): 
In 2023 hebben we meer jongeren benaderd. In het jaar 2023 bereikten we 143 
jongeren. Dat zijn er 48 meer dan in 2022. We hebben daarbij ‘outreachend’ 
gewerkt. Dat betekent dat we zelf mensen opzoeken en onze diensten aanbieden. 
We hebben actief bij jongeren aangeklopt. Ons werk was gericht op het voorkomen 
van langdurig schoolverzuim en het vroegtijdig verlaten van school. Het percentage 
voortijdige schoolverlaters is in 2023 tov 2022 gestegen van 1,5% naar 2,1%. 
Welke conclusie kan er getrokken worden uit het gestegen percentage van 
vroegtijdige schoolverlaters tegenover de inzet die is gedaan? Welke 
vervolgstappen gaan er gezet worden om dit percentage naar beneden te krijgen? 

 Vraag 
(Heusden 
één) 

Voortijdig schoolverlaters voorgezet en MBO onderwijs: Het afgelopen jaar is er 
een relatief grote stijging te zien, is er een oorzaak hiervoor aan te wijzen, zo ja wat 
is deze? En zijn er maatregelen genomen om dit tegen te gaan?   

 Antwoord: Op basis van de procentuele stijging kan alleen worden geconcludeerd dat, 
ondanks de inspanningen, het aantal voortijdig schoolverlaters (VSV’ers) niet is 
afgenomen. Er zijn inmiddels al stappen gezet om dit aantal te laten dalen. Zo is er 
sinds dit schooljaar capaciteit vrijgemaakt voor een doorstroomcoach. Daarnaast 
wordt casuïstiek met aanbieders binnen de gemeentegrenzen besproken voor een 
passend aanbod. 

   
44. Programma Sport en Cultuur 
 Pagina 53 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: 1. Met toch wel enige verontwaardiging zie ik op pag. 53 onder 6.3 enkele 

voorbeelden in 1 zin met “Gebieds Ontwikkeling Langstraat”. Behoud en 
beheer staat er in dezelfde bullet van “cultureel erfgoed”. Waarom en met 
welke reden wordt niet vermeld dat de oude historisch spoorbruggen af te 
breken conflicteert met deze ambitie?  



2. De gedeputeerde heeft onlangs in de provincie aangegeven er toch naar te 
willen kijken (buitengewoon jammer dat onze wethouders – annex 
regiomanagers) niet met dit initiatief zijn gekomen, maar goed, 
ondersteund het college dit onderzoek? 

 Antwoord: 1. Binnen de GOL gaan we geen historische spoorbruggen afbreken. We 
gaan een deel van de behouden pijlers in de spoordijk weer zichtbaar 
maken. Het idee is dat op deze pijlers een nieuwe brug komt te liggen.  

2. Het onderzoek vindt plaats binnen de juridische kaders van het PIP en de 
financiële kaders van het project. Dit heeft de gedeputeerde benadrukt in 
de Statenvergadering. Binnen deze kaders ondersteunt het college dit 
onderzoek. 

   
45. Programma Sport en Cultuur 
 Pagina 54 
 Fractie: Heusden Verbindt 
 Vraag: Pag. 54 1e bullet “in standhouden van voldoende sportvoorzieningen op het 

gewenste kwaliteitsniveau, zo zorgen we voor een blijvende “sportinfrastructuur”. 
Vorige week bereikte ons berichten dat hoge heide niet door kan gaan dan/wel in 
gedeeltes. Vind het college dat de hoge heide nu een “kwalitatieve 
sportvoorziening” is voor Vlijmen (denk aan kwaliteit van douches, niveau van 
sportinrichtingen, voldoende voorzieningen voor bijv. paddel ?) 

a. Bovenstaande vraag graag beantwoorden in samenhang met 
laatste paar zinnen pag. 55 over sportpark de hoge heide.  

 Antwoord: Bij de Hoge Heide zijn over het algemeen voldoende en goede sportvoorzieningen. 
Mede op initiatief van de gebruikers van dit sportpark kijken we in het project 
Sportpark De Hoge Heide naar de mogelijkheden om de voorzieningen en 
infrastructuur waar mogelijk te verbeteren. 

   
46. Programma Sociaal Domein 
 Pagina Pagina 63: Wat willen we (meerjarig) bereiken 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Wie is we, raad of college of beiden? 
 Antwoord: De jaarverantwoording is geschreven uit naam van het college. Wanneer het door 

de raad wordt vastgesteld, is het ook van de raad zelf. Vooralsnog is “we” dus het 
college. 

   
47. Programma Sociaal Domein 
 Pagina 63 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Onder integratie vergunningshouders. Wat wordt bedoeld met financieel ontzorgd? 
 Antwoord: Het financieel ontzorgen van statushouders is onderdeel van de taken die de 

Wi2021 en de Participatiewet art. 56a opleggen aan gemeenten. Het gaat hierbij 
om: 
• het inhouden van een aantal (voorgeschreven) vaste lasten op de 

bijstandsuitkering; 
• het bieden van ondersteuning om te voorkomen dat: 

- financiële zorgen de inburgering belemmeren; 
- financiële problemen de kop opsteken in de beginfase van de inburgering. 

Het financieel ontzorgen geldt in elk geval de eerste zes maanden vanaf het recht 
op een bijstandsuitkering. De standaard is het verrichten van betalingen uit de 
toegekende bijstand voor huur, gas, water en stroom en de verplichte 
zorgverzekering. 

   
48. Programma Sociaal Domein 



 Pagina 63 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Laatste bullet, tijdelijk opgevangen in Waalwijk, hoe zijn deze verwerkt in de cijfers? 

als bijv. gerealiseerd? Of hoe moeten we deze precies zien? zijn de mensen die in 
Waalwijk zijn gehuisvest bijv. nog steeds qua aantal als “achterstand” of als 
“gerealiseerd”? 

 Antwoord: Zodra iemand in een tussenvoorziening wordt ondergebracht, telt deze persoon 
mee als ‘gerealiseerd’ voor de huisvestingstaakstelling. Wel moet deze nog 
permanente huisvesting toegewezen krijgen. 

   
49. Programma Sociaal Domein 
 Pagina 65, 1e grafiek 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Aantal voorzieningen voor jongeren- en jeugdzorg blijft dalen. Wat is de reden van 

de daling in afgelopen 2 jaar? 
 Antwoord: In deze grafiek gaat het om het aantal jeugdigen met jeugdhulp. De cijfers in deze 

grafiek blijken niet helemaal kloppend. In de eerste jaren zijn een aantal jeugdigen 
dubbel geteld. Dit wordt hersteld in de gewijzigde jaarrekening. Het klopt echter wel 
dat dit aantal sinds 2022 daalt. De kans is zeer groot dat dit te maken heeft met de 
komst van het Jeugd- en Gezinsteam in Heusden. Dit team is in maart 2022 gestart 
en geleidelijk opgebouwd. Hierdoor kunnen we steeds meer gezinnen vanuit dit 
team helpen, waardoor een verwijzing naar jeugdhulp niet nodig is. Deze jeugdigen 
worden in deze cijfers niet meegeteld. 

   
50. Programma Duurzaamheid, milieu en afval 
 Pagina 72 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Wat is de verdere planning van de realisatie van openbare laadpalen? 
 Antwoord: Eind juli 2024 loopt de huidige overeenkomst met Vattenfall af. In de tweede helft 

van dit jaar beginnen we aan een nieuwe overeenkomst met een (nieuwe) 
exploitant. Dit gebeurt opnieuw volgens het collectieve aanbestedingstraject in 
samenwerking met de provincies Noord-Brabant en Limburg. Onderdeel van de 
nieuwe traject is het opstellen van een plankaart. Elke laadpaal die, volgens de 
prognoses van de Nationale Agenda Laadinfrastructuur tot 2030, geplaatst moet 
worden in onze gemeente krijgt daarin een locatie toegewezen. Vervolgens wordt 
er vanaf 2025, conform de nieuwe overeenkomst, aan gewerkt om hier halfjaarlijks 
proactief invulling aan te geven. Onze inwoners krijgen de kans om mee te denken 
over de locaties. 

   
51. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 73, Duurzaamheid 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: In 2023 hebben we gewerkt aan een visie Duurzame ontwikkeling Heusden 2023-

2040. Hoe prikkelen we Woonveste om voldoende sociale huurwoningen te 
verduurzamen? Zij hebben immers ook een groot aantal panden in de gemeente in 
bezit en kunnen dus een grote bijdrage leveren bij de duurzame ontwikkeling van 
onze gemeente 

 Antwoord: Woonveste wordt op verschillende manieren geprikkeld om te verduurzamen.  
- Volgens de Nationale Prestatieafspraken zijn er uiterlijk in 2028 geen woningen 
meer met een energielabel E, F en G in de woningcorporatiesector, met 
uitzondering van de woningen die binnen 10 jaar in aanmerking komen voor sloop-
nieuwbouw en monumenten. Daarnaast is de ambitie van het kabinet dat er in 2030 
in totaal 1 miljoen huurwoningen toekomstklaar geïsoleerd zijn. De Standaard voor 



woningisolatie (A+++, te verwarmen met 50 graden) geldt als referentie voor 
toekomstklaar. 
 
Daarnaast vinden de gemeente en Woonveste elkaar op verschillende manieren in 
de samenwerking op verduurzaming: 
- We zijn een energiestrategie aan het opstellen voor de komende jaren als verdere 
uitwerking van de Visie Duurzame Ontwikkeling voor het thema energie. Daarin 
staan concreet de doelen en acties benoemd om woningen te verduurzamen. 
Onderdeel van het proces om tot een definitieve energiestrategie te komen is het 
gesprek met Woonveste en met name de afstemming tussen onze energiestrategie 
en het duurzaamheidsbeleid van Woonveste dat zij enkele maanden geleden 
hebben vastgesteld 
- Energiebesparing en duurzame warmte zijn belangrijke onderwerpen op de 
agenda voor de komende jaren in de verduurzaming van de gemeente. Naast de 
energiestrategie volgt daarom volgend jaar een update van de Transitievisie 
Warmte waarin besparing en warmteoplossingen per dorp en kern verder worden 
uitgewerkt. Woonveste wordt nauw bij het proces betrokken om te komen tot de 
update 
- De gemeente en Woonveste vinden elkaar structureel in projecten om beleid en 
strategie ook concreet tot uitvoering te brengen. Op de Vliedberg werken we samen 
voor de verkenning naar een warmteoplossing in de wijk. Ook bij het onderzoek 
naar de warmteoplossing in de vesting is Woonveste betrokken.  
U wordt hier tijdens de themabijeenkomst op 28 augustus verder over bijgepraat 

   
52. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 73, Klimaatadaptatie 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Welke acties zijn er het afgelopen jaren ondernomen om hittestress tegen te gaan?  
 Antwoord: Vanuit projecten (beheer en vernieuwing) in de openbare ruimte is aandacht 

geweest voor het voorkomen van hittestress. Dit is binnen de kaders van die 
projecten gedaan door het aanbrengen van groen en water. Ook is met de 
klimaatstresstest, de daaropvolgende klimaatdialogen en de in februari 2024 
vastgestelde klimaatadaptatiestrategie een weg ingeslagen naar een meer 
programmatische aanpak van hittestress. Enkele onderdelen hiervan zijn het 
opstellen van een groennorm, een gemeentelijk hitteplan, kleine 
vergroeningsprojecten (zoals vervangen trottoir Nobellaan door groen, de 
speelplaats bij de Caleidoscoop), de tegeltaxi en gebruik maken van pilotprojecten 
om groene schaduwplekken te realiseren. 

   
53. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina Blz. 73: Duurzaam – Klimaatadaptatie: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: In Venne-West in Drunen is regelmatig sprake van wateroverlast, waardoor 

regelmatig kelders blank staan. Welke maatregelen worden genomen voor deze 
wateroverlast om dit in de toekomst te voorkomen? 

 Antwoord: Dat kelders blank staan heeft te maken met de hoge grondwaterstanden die 
worden veroorzaakt door de langdurige neerslag die heeft plaatsgevonden. Het 
hele watersysteem is daardoor verzadigd met water. Het grondwaterbeheer wordt 
in belangrijke mate gedaan door de waterschappen en de provincie. De gemeente 
is enkel verantwoordelijk voor het grondwaterbeheer in de openbare ruimte en de 
perceelseigenaar is verantwoordelijk voor het grondwater op het eigen perceel en 
het waterdicht zijn van het gebouw. De gemeente kan daarmee eigenlijk geen 



maatregelen nemen om deze overlast te voorkomen. Met het grondwatermeetnet 
worden de grondwaterstanden gemonitord en zijn wij gesprekspartner naar 
waterschap en provincie op het vlak van het grondwaterbeleid op provinciale en 
waterschapsniveau. 

   
54. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 75, Duurzame – Circulaire economie 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Is het enige wat we aan zwerfafval dumpingen en bijlplaatsingen is gedaan een 

peukentegel plaatsen? 
 Antwoord: Nee. In 2023 zijn we ook verder gegaan met de monitoring van afvalbakjes, onder 

andere op huishoudelijk afval. Op verschillende locaties zijn de afvalbakjes 
voorzien van tussenspijltjes of zogenaamde blikopeningen, om het inwerpen van 
huishoudelijk afval zoveel mogelijk te voorkomen.  
Ook zijn de afvalbakken in de centra van Vlijmen en Drunen, om die reden, 
vervangen door afvalbakken met blikopeningen. 
Daarnaast is het opruimen van zwerfafval door ZAP-ers en met 
buurtschoonconvenanten voortgezet. 
Bij de Afgraving worden op piekmomenten extra containers voor recreatie-afval 
geplaatst. 

   
55. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 75, Duurzame – Circulaire economie 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: is de opvolger van de oude BuitenBeter-App al in werking en kunnen inwoners 

deze gebruiken? 
 Antwoord: Er is gekozen voor de interne applicatie BinnenBeter die goed aansluit bij interne 

werkwijzen. BinnenBeter is de applicatie voor afhandeling van meldingen die door 
inwoners met de BuitenBeter-app worden gedaan. Dit betekent dat de BuitenBeter-
app nog steeds gebruikt kan worden door onze inwoners. Naar verwachting zal 
begin 2025 BinnenBeter in gebruik worden genomen. 

   
56. Programma Duurzaamheid, milieu en afval 
 Pagina 75 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Wat is de reden om een opvolger van de BuitenBeter app te gaan zoeken? En hoe 

wordt deze keuze gemaakt? 
 Antwoord: Meldingen over de openbare ruimte doen onze inwoners, al jaren, via de 

BuitenBeter app. De koppeling tussen de BuitenBeter app en de interne systemen 
verliep niet soepel. Er is gezocht naar verbetering. Daarbij zijn meerdere 
gemeenten bezocht die een ander meldingensysteem hebben. De BuitenBeter app 
is ondertussen doorontwikkeld waardoor deze gebruiksvriendelijker is geworden.. 
In de uiteindelijke afweging is gekozen voor het behouden van de verbeterde versie 
van de BuitenBeter app. Hierdoor kunnen inwoners de bekende BuitenBeter app 
blijven gebruiken. 

   
57. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 75, Duurzame – Circulaire economie 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Betreft de inrichting van de milieu straat: graag krijgen wij inzicht in de resultaten 

van het onderzoek efficiency en toekomst van de milileustraat, kunt u ons deze 
toedoen?  



 Antwoord: De resultaten van het onderzoek worden uitgewerkt en meegenomen in het 
afvalbeleidsplan. Er is gestart met het advies door bijvoorbeeld te gaan werken met 
een toegangscontrole. 
Bij verdere ontwikkelingen voor de milieustraat zal ook gekeken worden naar 
wensen op het gebied van circulariteit.  

   
58. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 75, Duurzame – Circulaire economie 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Waarom kiezen we hier voor een samenwerking tussen de milieustraten binnen 

Hart van Brabant? en wanneer kunnen we concrete uitvoering van de plannen 
verwachten bij de milieustraat? 

 Antwoord: Met de gemeenten van Hart van Brabant vindt al op meerdere vlakken 
samenwerking plaats op het gebied van afval. Binnen dit samenwerkingsverband 
zijn daarnaast al enkele pilots uitgevoerd ter verkenning van de mogelijkheden van 
ombuiging van milieustraten naar Circulaire AmbachtsCentra (CAC’s).  
Het Manifest Circulaire Economie is nog niet bekrachtigd door het betreffende Vak-
Poho van de regio. Pas na deze bekrachtiging kunnen concrete plannen worden 
opgesteld. In de tussentijd gaan wij, samen met enkele gemeenten uit de regio, 
door met de verkenning van het pad richting CAC’s. 

   
59. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 76, Duurzame – Sociale en gezonde leefomgeving 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Hoeveel bedrijven in onze gemeente hebben de Green Deal getekend? 
 Antwoord: Op dit moment zijn 22 bedrijven deelnemer van de Green Deal. 14 deelnemers 

doen mee in het onderzoek naar een mogelijke samenwerking op het gebied van 
energie op Groenewoud/Metal Valley. 

   
60. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina  
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Het ontbreekt voor zover we kunnen zien althans, in het document volledig aan hoe 

de gemeente “bijdraagt” aan doelen van “kaderrichtlijn water”. Denk aan 
terugdringen medicijn resten, bewustwording (los van hier begint de zee tegels). 
Riool overstorten metingen etc. Waarom is er geen duidelijke visie in de gemeente 
van de krw richtlijnen 

 Antwoord: De rol van gemeenten in de doelen van de KRW is beperkt en ligt voor een 
belangrijk deel bij de waterschappen. Dat neemt niet weg dat we daarin toch het 
nodige doen. Onze visie daarop is beschreven in paragraaf 4.4 van het waterplan 
2023-2027. Enkele maatregelen die wij in het kader van die visie al hebben 
uitgevoerd zijn:  

• monitoren van riooloverstorten via telemetrie; 
• realiseren van een meetnet in de vrijvervalriolering om een betere 

systeemwerking te kunnen bewerkstelligen; 
• afkoppelen van verhard oppervlak om vuiluitworp uit riooloverstorten verder 

terug te dringen; 
• samen met het waterschap bufferen van afvalwater in de gemeentelijke 

rioolstelsels om de goede werking van de RWZI te bevorderen. 
   
61. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina  
 Fractie: Heusden verbindt 



 Vraag: Verharding is een groot probleem aan het worden. Kan het college aangeven waar 
en wat het college hieraan doet, bijv. waar wordt het minder, en hoeveel meer 
wordt er op Heusdens grondgebied verhard (denk bijv. aan de vele kilometers van 
GOL)?  

 Antwoord: Verhard oppervlak is een belangrijke oorzaak van de problematiek op het gebied 
van water, hitte en droogte. Vanuit het waterplan is afkoppelen van verhard 
oppervlak al staand beleid. Een voorbeeld is de afkoppeling van de Mgr. Van 
Kesselstraat. Daarnaast wordt nieuw verhard oppervlak voorzien van een 
waterbergingseis van 60mm. Bij GOL is dat ook als eis opgenomen in de plannen. 
Vanuit de Omgevingsvisie en de klimaatadaptatiestrategie wordt vergroening en 
reductie van verhard oppervlak als opgave bij projecten meegegeven. 

   
62. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 76 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Er zijn deals gesloten met het bedrijfsleven, zo lezen we op pag. 76. Wie is het 

bedrijfsleven concreet? En welke concrete deals zijn er dan gemaakt? 
 Antwoord: Ondernemend Heusden werkt aan de duurzaamheidsopgave. Om gezamenlijke 

duurzaamheidsprojecten uit te kunnen voeren, is de Green Deal opgesteld. De 
Green Deal 2023-2027 is een samenwerking van De Brabantse 
OntwikkelingsMaatschappij (BOM), Midpoint Brabant, Omgevingsdienst Midden- en 
West-Brabant (OMWB), Waterschap Aa en Maas en Ondernemend Heusden. 
 
Ondernemend Heusden is een lokale samenwerking tussen Stichting 
Parkmanagement Heusden, het Heusdens Bedrijven Platform, de Koninklijke 
Horeca Nederland afdeling Heusden, Land- en Tuinbouworganisatie De Langstraat, 
(verenigingen van de) Centra Heusden en de gemeente Heusden. 

   
63. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 76 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Op pag. 76 staat bij 3e bullet “wegnemen van verkeerslawaai”. Is het ophogen van 

een geluidsnorm (denk bijv. bij bestemmingsplan de Grassen) een voorbeeld van 
“het wegnemen van verkeerslawaai”? 

 Antwoord: We trachten op zoveel als mogelijk wegen binnen onze gemeente het 
verkeerslawaai te minimaliseren. Denk aan bijvoorbeeld maatregelen waardoor het 
aantal gemotoriseerd verkeer op een weg afneemt, we een snelheidsverlaging 
toepassen, een geluidsarm wegdek aanbrengen en/of geluidswerende 
voorzieningen plaatsen. Helaas kan het noodzakelijk zijn om op specifieke locaties 
een geluidsnorm op te hogen. We zijn hier vanzelfsprekend heel terughoudend in. 
Daarbij gelden overigens ook strenge restricties voor. Voor de reconstructie van de 
Vijfhoevenlaan wordt geluidsarm asfalt toegepast. Daarnaast vindt toepassing 
plaats van de bij wet bepaalde mogelijkheid voor het verlenen van een hogere 
grenswaarde. In voorkomende gevallen zijn maatregelen niet toereikend en worden 
aanvullende maatregelen getroffen (denk bijvoorbeeld aan geluidsisolerende 
gevelmaatregelen). 

   
64. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina  
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Voorkomen is beter dan genezen denken we, GOL gaat voor tal van woonwijken 

een gigantische toename van geluid, leefbaarheid vermindering etc, teweeg 
brengen (let op hier, GOL rapporten geen enkele waarheidsgarantie meer, zo blijkt 



uit de volstrekt andere cijfers vanuit de Grassen). Kan het college aangeven, hoe 
bijv. de mommersteeg, waarbij straks heel veel mensen op paar meter van hun 
slaapkamer vrachtverkeer te dulden krijgen, hoe de subsidie hier ingezet gaat 
worden? 

 Antwoord: Los van het gegeven dat uit het vigerende regionale verkeersmodel (BBMA 2022) 
blijkt dat het aantal vrachtverkeer op de Mommersteeg in de toekomst afneemt, 
willen we het snelheidsregime op de Mommersteeg van 50 naar 30 km 
afwaarderen. 

   
65. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 76 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: GOL gaat grofweg meer dan 30.000 km meer verkeer opleveren PER WEEK in 

Vlijmen. Op. Pag. 76 laatste bullet, staat bijv. “Leefbaarheid in de Dorpen”. Vlijmen 
wordt opgeofferd aan GOL en zal straks een forse toename te dulden krijgen van 
luchtvervuiling, gevaarlijke situatie, explosie van vrachtverkeer dwars door het dorp 
(let op, de enkele reis van een vrachtwagen vanaf de A59 is al aanzienlijk meer dat 
de “retour reis in het centrum”). Ons ontgaat volstrekt hoe de leefbaarheid, klimaat, 
schone lucht akkoord hieraan bijdraagt, kan het college dit beter uitleggen? 
Uiteraard in ogenschouw ook genomen de ambitie op pag. 77 “wat willen we 
meerjarig bereiken”? 

 Antwoord: Los van het gegeven dat uit het vigerende regionale verkeersmodel (BBMA 2022) 
blijkt dat op een groot aantal wegen na GOL het aantal (vracht)verkeerbewegingen 
afneemt, willen we maatregelen treffen die een extra bijdrage aan de leefbaarheid, 
het klimaat en het schone lucht akkoord leveren. Denk hierbij aan het verlagen van 
het snelheidsregime op diverse wegen binnen Vlijmen van 50 naar 30 km. 

   
66. Programma Bouwen en wonen 
 Pagina 83, Bouwen en wonen 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Wanneer kunnen we de evaluatie van Nota Kostenverhaal verwachten?  Wordt 

daarbij ook inzichtelijk gemaakt wat er door verschillende bouwprojecten is 
ingebracht? 

 Antwoord: In de Nota kostenverhaal staat dat de Nota minimaal per twee jaar zal worden 
geactualiseerd. De Nota is eind 2022 vastgesteld. De bedoeling is dan ook om de 
Nota kostenverhaal eind 2024 / begin 2025 te actualiseren.  
 
We zullen bij de actualisatie inzichtelijk maken wat er in totaal door de verschillende 
bouwprojecten is bijgedragen. 

   
67. Programma Bouwen en wonen 
 Pagina 83, Bouwen en wonen 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: In hoeveel anterieure overeenkomsten is afgelopen jaar een zelfbewoningsplicht 

opgenomen en in hoeverre is er op deze zelfbewoningsplicht in anterieure 
overeenkomsten die reeds al zijn opgenomen ook gehandhaafd?  

 Antwoord: In 2023 zijn 9 anterieure overeenkomsten met zelfbewoningsplicht getekend op 
basis waarvan woningen gerealiseerd kunnen gaan worden.  
 
Omdat alle projecten nog niet gerealiseerd zijn, is er sowieso nog geen aanleiding 
om over te kunnen gaan tot handhaving van de zelfbewoningsplicht. 

   
68. Programma Bouwen en wonen 
 Pagina Pagina 85: Wat hebben we daarvoor gedaan (bovenste op pagina) 



 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Kunt u dit eens concretiseren. Hier snappen wij en wellicht de doorsnee inwoner 

van onze gemeente geen snars van? 
 Antwoord: De vraag is naar aanleiding van de volgende tekst nemen we aan. 

 
Hoe dit werkt, is omschreven in de Nota grondbeleid 2021-2025. In het kort: 
 

1. We kijken bij mogelijke ontwikkelingen of die helpen om de doelen van de 
gemeente te halen. De doelen zijn vastgelegd in het beleid. Bijv meer 
(betaalbare) woningen, voldoende waterberging, voldoende groen, et 
cetera. 

 
2. Ontwikkelingen kunnen door de gemeente zelf of door een ontwikkelaar 

worden opgepakt. Als de ontwikkelaar het niet op pakt, kan de gemeente 
zelf besluiten om een ontwikkeling (deels) op te pakken of zelf gronden aan 
te kopen daarvoor. Daarbij wegen we de opbrengsten en het risico af. Het 
risico is bijvoorbeeld dat de kosten en/of de opbrengsten van een 
ontwikkeling tegen kunnen vallen. 
 

3. Afhankelijk van de situatie en de noodzaak, maakt de gemeente de keuze 
of de gemeente een ontwikkeling aan de markt over laat of dat de 
gemeente zelf een ontwikkeling op pakt. 
 

4. Als een ontwikkelaar een ontwikkeling oppakt, vragen we een bijdrage voor 
de kosten die we als gemeente maken. Wanneer de gemeente de 
ontwikkeling zelf oppakt, dan maken de kosten onderdeel uit van de 
grondexploitatie van de gemeente. 
 

5. De Grassen en Steenenburg zijn projecten waar de gemeente zelf de 
ontwikkeling heeft opgepakt. Bij bijvoorbeeld de Oosters en Vlijmense Dijk 
gaat de ontwikkelaar aan de slag en zijn afspraken gemaakt over het 
bouwprogramma en bijdragen in de kosten die ontwikkelaars dan aan de 
gemeente betalen.  

 
We bewaken de risico’s van de eigen projecten (grondexploitaties). Als de 
ontwikkelingen door een ontwikkelaar worden opgepakt, ligt het risico bij de 
ontwikkelaars (derden). Dan maken we afspraken in (anterieure) overeenkomsten 
met ontwikkelaars om het risico voor de gemeente te beperken. En we maken 



afspraken over een bijdrage in de kosten. We maken daarbij gebruik van de 
wettelijke mogelijkheden 

   
69. Programma Bouwen en wonen 
 Pagina 85 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Wat is op dit moment de gemiddelde wachttijd en behandelingstijd van een 

bouwvergunning? Zeker ook de 150 extra aanvragen in december 2023 in 
ogenschouw genomen?  

 Antwoord: Als gevolg van de omgevingswet wordt op dit moment nog gewerkt aan de 
inrichting van het nieuwe vth-systeem (Vergunningverlening, Toezicht en 
Handhaving) waaruit deze informatie moet worden opgehaald. Deze inrichting is 
nog niet opgeleverd waardoor er geen gemiddelde doorlooptijd e.d. kan worden 
aangegeven. 
Wat wel gemeld kan worden is dat in de eerste helft van 2024 extra capaciteit is 
ingehuurd om de toename aan aanvragen in december weg te werken. 
De omgevingswet kent nu geen ‘van rechtswege verleende vergunningen’ meer. 
Over het algemeen worden alle aanvragen binnen de gestelde termijn van 8 weken 
afgehandeld. Soms duurt dit langer omdat de aanvrager bijvoorbeeld nog stukken 
of onderzoeken moet toevoegen aan de aanvraag (deze tijd maakt geen deel uit 
van de gestelde termijn van 8 weken). 
Daar waar we over de termijn van 8 weken heen gaan doen we dat in overleg met 
de aanvrager en is in het overgrote deel ook in het voordeel van de aanvrager. Om 
een voorbeeld te geven: stel dat de aanvrager verkeerde berekeningen heeft 
geleverd dan zou een aanvraag geweigerd moeten worden. Volgens de 
Mogelijkmakersgedachte lossen we dit praktisch op door de aanvrager alsnog in de 
gelegenheid te stellen om dit aan te passen, ook al lopen we dan over de termijn 
heen. Dit doen we in goed overleg. 

   
70. Programma Bouwen en wonen 
 Pagina 90, 1e grafiek 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: De jaartallen onder de grafiek lijken foutief te zijn. Klopt dat? 
 Antwoord: Het jaartal klopt, maar het jaar 2023 is in de tabel van gemeentelijke woonlasten 

éénpersoons-huishouden niet toegevoegd terwijl we deze gegevens wel 
beschikbaar hebben. In de gewijzigde jaarrekening wordt de tabel geactualiseerd. 

   
71. Programma Bouwen en wonen 
 Pagina  
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: We kunnen hier kort over zijn. Diepdroevig en intens verontrustend. Het is 

ongekend wat hier precies gebeurd. Of beter niet gebeurt. We zien veel lawaai 
vanuit het college maar als we de balans opmaken is het dus zeer karig. 
Woondeals, prestatieafspraken, vele ambtelijke uren aan papier maar niet aan 
bouwen van de noodzakelijke woningen. Inwoners hebben maar op het einde van 
de dag maar 1 vraag, is er een betaalbare woning voor mij, hetzij huur, hetzij 1e of 
2e generatie. Het lijkt er ook op dat om aan de 30% sociale huur te gaan voldoen er 
toch wel een grote uitdaging gaat ontstaan. Kan het college is meer precies duiden 
hoeveel (in absolute aantallen) waar welke huizen komen? (bijv. 24 sociale huur op 
hoge heide), X op de grassen, X woningen voor inkomensklasse  Y.  

 Antwoord: Zoals we in de raadsinformatiebrief van 5 maart 2024 hebben aangegeven is de rol 
van de gemeente bij het realiseren van nieuwe woningen beperkt. De 
gemeentelijke rol richt zich op de beoordeling en ruimtelijke inpassing van de 

https://heusden.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/1bd8b37c-9336-452a-8c89-c15a8c4b8edd?documentId=3768c612-34c7-4ff3-8974-237d18d07e8c


plannen en het realiseren van harde plancapaciteit.  Op het moment dat de 
gemeente de ruimtelijke kaders heeft vastgesteld is de realisatie van de woning(en) 
de verantwoordelijkheid van de initiatiefnemer. Externe factoren zoals 
financieringsmogelijkheden, inflatie, krapte op de arbeidsmarkt en stikstof kunnen 
voor vertraging, uitstel of beëindiging van projecten leiden.  In het kader van de 
jaarlijkse vaststelling van de uitgangspunten voor de grondexploitaties wordt een 
woningbouwplanning gebruikt. Deze planning is een weergave van de projecten, de 
beoogde woningbouwaantallen en de jaren waarin wij verwachten dat de woningen 
worden opgeleverd. Tot slot wijzen wij u op de in december 2023 aangepaste 
woonvisie waarin o.a.  is vastgelegd is dat 30% van de te realiseren nieuwbouw 
gereserveerd wordt voor de sociale huur, en dat 2/3 van de nieuw te realiseren 
woningen een betaalbare  woning moet zijn.   

   
72. Programma Overhead 
 Pagina Blz. 96: Grafiek specificatie kosten van Overhead: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Graag een toelichting waarom de gerealiseerde kosten voor P & O/HRM veel lager 

zijn dan begroot. 
 Antwoord: Het voordeel tussen primair en de gewijzigde begroting betreft voornamelijk de 

ontvangen ziekengelden. Deze komen centraal op overhead binnen en worden 
toegevoegd aan het centraal flexbudget.  
Deze worden ingezet voor de inhuur van diverse krachten, waarvan de inzet drukt 
op de programma’s. De inhuurbudgetten worden ook bijgesteld bij de actualisatie 
van het flexbudget en toegelicht in de bestuursrapportage. 
 
Het verschil tussen de gewijzigde begroting (na de vastgestelde 
bestuursrapportages) en de realisatie bedraagt € 36.000. Dit wordt voornamelijk 
veroorzaakt dat er kosten staan geraamd voor de werkkostenregeling van € 20.000 
waar we geen beroep op is gedaan omdat we de vrije ruimte niet overschrijden. 

   
73. Programma Overhead 
 Pagina Blz. 96: Grafiek specificatie kosten van Overhead 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: kopje ‘Overige’ begroot is € 318.000, werkelijk zijn deze kosten € 395.000,-. Aan 

welk soort overhead kosten moeten we denken? 
 Antwoord: Kosten voor communicatie en voorlichting, representatiekosten, attentieregeling, 

kosten van de ondernemingsraad en doorbelaste overheadkosten vanuit de 
buitendienst. 

   
74. Programma Overhead 
 Pagina 96 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Er is een toename van ruim een half miljoen. Ruim 4% het is weliswaar 

onderbouwd dit is toch wel een stevige groei. Bijv. de informatievoorziening (ik zou 
verwachten onder ICT kosten) maar kan deze stevige groei toch meer wat 
verdiepend worden toegelicht, bijv. stijging van juridische kosten, toch een niet 
onaanzienlijke PO bedrag als we dat terugrekenen naar een FTE.  

 Antwoord: De stijging van de primaire begroting naar begroot na wijziging betreft ruim   
€ 700.00 en deze zijn reeds toegelicht in de vastgestelde bestuursrapportages.  
Het betreffen de incidentele kosten van de bijstelling van het centraal flexbudget  
€ 250.000, advieskosten € 60.000, aanbesteding nieuw financieel systeem 
€ 40.000 en de structurele stijging door de doorberekende CAO verhoging  

file:///C:/Users/FVerbaan/Downloads/20231107%20RV%20Uitgangspunten%20Grondexploitaties%202024.pdf
https://heusden.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/3e28730d-73e7-4895-b63b-d899bfbf8147?documentId=2a02bbcf-341c-41d7-8a5f-baa2df3581e1&agendaItemId=9e445807-61da-450d-a0b4-7b92ff3f3285
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR712826/1?&show-wti=true
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR712826/1?&show-wti=true


€ 352.000. 
 
De afwijking van de aangepaste begroting ten opzichte van de realisatie geeft een 
voordeel van € 200.000. Wat voornamelijk 2 budgetoverhevelingen betreft inzake 
archiefbeheersing en het onderzoek naar de centrale huisvesting. 

   
75. Programma Overhead 
 Pagina Blz. 97: Overige verschillen 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: > € 40.000,- Waar bestaat dit verschil uit? 
 Antwoord: Dit zijn verschillen van onder de € 25.000 welke samen optellen tot € 40.000 

Opleidingsbudgetten:  € 7.000 
Bindingsbudgetten:    € 5.000 
Meubelinventaris:     € 5.000 
Schoonmaakkosten:   € 8.000 

   
76. Programma  
 Pagina Pagina 106: Hondenbelasting 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Graag een gespecificeerd overzicht van de uitgaven die zijn gedaan ter bestrijding 

van de overlast van honden. 
 Antwoord: 

 
   
77. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 110 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Er wordt geschreven “hierdoor hebben we te maken met onzekerheden”. Onze 

stelling is dat de Porthos uitspraak veel helderheid brengt. Je moet een passende 
beoordeling maken en voldoende stikstof ruimte hebben. De locatie waar je bouwt 
is ook helder en er zijn tijdens de bouw soms meer en soms minder regels. Kristal 
helder lijkt ons, kan het college precies dan aangeven wat de onzekerheden zijn? 

 Antwoord: In de algemene zin is en blijft stikstof actueel thema. Veranderingen in wet- en 
regelgeving, jurisprudentie en regionale ontwikkelingen volgen elkaar snel op. Dat 
brengt onzekerheden met zich mee. Mede door landelijke politieke ontwikkelingen 
is het moeilijk te voorspellen wat de toekomst ons brengt op het gebied van stikstof.  
 
De onzekerheden die de Porthos-uitspraken van 2 november 2022 en 16 augustus 
2023 met zich meebrachten waren vooral gerelateerd aan de impact op de 

Overzicht kosten hondenbelasting 2023

Diverse aanschaffingen 24.230€    
Inzamelkosten hondenpoepcontainers 62.853€    
Uren personeel (Br, HHV, KCC en Milieu) 45.256€    
Invorderingskosten hondenbelasting 16.512€    
Uren heffen en innen 30.329€    
Kosten Asiel 13.859€    
Kwijtschelding 4.000€       
Calculatorische BTW 21.198€    
Subtotaal 218.236€ 
Overhead 9,5% 19.838€    
Totale toe te rekenen kosten 238.074€ 



uitvoerbaarheid van de gemeentelijke bouw- en infraprojecten. Dit moest destijds 
en moet nog steeds per project worden beoordeeld.  
 
De uitspraak van 16 augustus 2023 heeft meer inzicht gegeven in een 
oplossingsrichting voor kleine tijdelijke toenames aan stikstofdepositie in 
overbelaste Natura2000-gebieden. Het is wel de vraag of deze uitspraak voldoende 
uitkomst kan bieden in onze regio. 

   
78. Programma Duurzaamheid, Milieu en afval 
 Pagina 120 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Bij de overheid worden Kader Richtlijn Water (krw) een steeds belangrijker doel. Op 

pag. 120 laatste regel staat te lezen “Daarmee is een achterstanden de 
baggerprogrammering ontstaan dat zich nu begint te manifesteren in de vorm van 
waterkwaliteitsproblemen” 

1. Kan het college deze achterstanden kwantificeren, wat is die achterstand 
en hoe manifesteert zich deze concreet in meetbare eenheden? 

2. De boeren betalen de rekening van “slechte waterstanden” kan het college 
de 100% garantie geven dat geen enkele inwoner (dus ook boeren / 
tuinders), hiervan (het niet tijdig baggeren) enige financiële consequentie 
ondervind, nu en straks ook niet?  

3. In 2023 zou een nieuw plan worden gemaakt, en weer wordt dan regionaal 
gekeken “watersamenwerking van de Meierij”. Kennelijk wordt er weer 
verscholen achter capaciteitsproblemen, maar kan het college ons de 
“gemeenschappelijke regeling of welke andere onderliggende 
overeenkomst dan ook” ons doen toekomen? 

4. Waarom heeft het College geen bindende prestatieafspraken met deze 
samenwerking? 

 Antwoord: De KRW richt zich vooral op waterlichamen en de kwaliteit daarvan in chemische 
en ecologische zin. De rol van de gemeenten daarin is beperkt. Gemeenten zijn 
immers in de basis geen oppervlaktewaterbeheerder. Enkel waar dit raakt aan de 
hemelwatertaak (zoals de vijver in het Van Greunsvenpark) is de gemeente 
beheerder. Die wateren zijn echter niet aangewezen als KWR waterlichaam. 
De gemeente heeft ook wateren waar gebaggerd moet worden. In 2012 is een 
baggerplan/programma opgesteld. Ten aanzien van dit plan is achterstand 
ontstaan en dat leidt op lokaal niveau tot waterkwaliteitsproblemen die zich 
manifesteren in de vorm van kroos, algen en geur. Het kwantificeren van de actuele 
achterstand is niet mogelijk. Dat is de reden dat er een inventarisatie aanstaande is 
als basis voor een op te stellen baggerplan. Die inventarisatie zal onderdeel zijn 
van het raadsvoorstel van het baggeren van een van de wielen bij Elshout en is 
voorzien in de raadsvergadering van september. Het opstellen van een baggerplan 
is op dit moment niet verstandig omdat de onderliggende gegevens over de 
hoeveelheid en kwaliteit ontbreken. Daarom is er ook in onze watersamenwerking 
De Meierij geen invulling aan gegeven. 
De relatie tussen waterstanden of waterkwaliteit bij boeren en baggeren van 
gemeentelijk water is naar het oordeel van het college niet te leggen. Dat maakt dat 
het geven van garanties over financiële consequenties onmogelijk is. 

   
79. Programma Onderhoud kapitaalgoederen 
 Pagina 123 
 Fractie: VVD 
 Vraag: Wat is de reden  van de onderbestedingen op de beheerplannen wegen, OV en 

civiele kunstwerken? Lopen we ook nog risico’s in verband met de veiligheid van 
onze civiele kunstwerken? 



 Antwoord: Afgelopen jaren hebben we een transitie doorlopen naar beeldgericht en integraal 
werken. Dit betekent concreter kunnen formuleren van projecten en de benodigde 
financiële middelen. Echter ondervinden we een (intern en extern) stagnatie binnen 
de hoeveelheid werk en afstemming tot realisatie.  
 
De civieltechnische kunstwerken binnen de gemeente, worden 1 keer per 2 jaar 
geïnspecteerd. Objecten waar een noodzakelijke onderhoudsmaatregel uitgevoerd 
dient te worden zijn opgenomen in de planning. 

   
80. Programma Bedrijfsvoering 
 Pagina 128, Heuse Service 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Meerdere wijken hebben een wijkwebpagina op heusden.nl, wanneer komen er van 

de ontbrekende wijken ook de pagina's online? 
 Antwoord: We streven in de bestuursperiode 2022-2026 naar een wijkwebpagina op 

www.heusden.nl voor iedere wijk in onze gemeente. Het lanceren van de 
wijkwebpagina’s loopt gelijk op met de wijkbezoeken van gemeenteraad en college. 
Na ieder wijkbezoek gaat de wijkwebpagina van de betreffende wijk online.  
Mochten we aan het eind van de bestuursperiode 2022-2026 onverhoopt een of 
meer wijken nog niet bezocht hebben, dan zorgen we er wel voor dat ze aan het 
eind van de bestuursperiode een wijkwebpagina hebben. 

   
81. Programma Bedrijfsvoering 
 Pagina Blz. 128: Arbeidsmarkt: 
 Fractie: Gemeentebelangen, Heusden verbindt 
 Vraag: U schrijft dat het jaar 2023 een enorme in- en uitstroom liet zien. Kunt u in absolute 

getallen en percentage aangeven hoeveel de instroom van personele capaciteit 
was en hoeveel de uitstroom? 

 Antwoord: De percentages van de in- en uitstroom zijn opgenomen in het sociaal jaarverslag. 
De instroom bedroeg 64 medewerkers in absolute getallen uitgedrukt. Dit betreft 
18,13% in percentage. De uitstroom bedroeg 50 medewerkers. Dit is 14,16% in 
percentages uitgedrukt. 

   
82. Programma Bedrijfsvoering 
 Pagina Blz. 128: Arbeidsmarkt: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Is bekend waarom zij de gemeente Heusden hebben verlaten (uitstroom ligt ook 

hoger dan gemiddeld in gemeentes van vergelijkbare grootte (8.4%), bijlage sociaal 
jaarverslag). Zijn alle personeelstekorten opgelost? Is de uitstroom binnen 
bepaalde teams en afdelingen, of is hier geen trend in te zien? 

 Antwoord: Het gemiddelde uitstroompercentage over afgelopen vijf jaar is gelijk aan het 
gemiddelde van gemeenten van dezelfde grootte. Daar waar de uitstroom andere 
jaren lager was dan bij gemeenten van dezelfde grootte is er in 2023 een stijging te 
zien. Inmiddels zijn de cijfers van 2023 bekend van gemeenten van dezelfde 
grootte en deze kwamen in 2023 uit op 10,8%. De redenen van uitstroom zijn 
divers. De meest genoemde redenen zijn doorgroeimogelijkheden of het vinden 
van een nieuwe uitdaging en arbeidsvoorwaarden. Bij medewerkers die op eigen 
verzoek uit dienst treden is er geen trend te zien dat ze uit een bepaald vakgebied 
cluster komen.  
 
Op dit moment (18 juni 2024) zijn er dertien vacatures niet ingevuld. Er is een 
aantal beroepsgroepen waarbij de situatie op de arbeidsmarkt ervoor zorgt dat 

http://www.heusden.nl/


invulling van de vacature langer duurt. Het wervingsproces is voor die groepen 
intensiever. Daarnaast blijft in- en uitstroom een continu gegeven op de huidige 
arbeidsmarkt.  
 
In het sociaal jaarverslag 2023 is een vergelijking gemaakt met de landelijke cijfers 
over 2022 omdat de cijfers van 2023 nog niet beschikbaar waren. Inmiddels is de 
personeelsmonitor 2023 uitgebracht; hierin is te zien dat het gemiddelde 
uitstroompercentage van voorgaande jaren 10,2% is voor gemeenten met een 
grootte van 20.000-50.000 inwoners. Het uitstroompercentage van de gemeente 
Heusden ligt nog steeds hoger maar het verschil is kleiner in 2023. 

   
83. Programma Bedrijfsvoering 
 Pagina Blz. 128 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: wordt niet benoemd in de jaarstukken, maar, is er een 

medewerkerstevredenheid/medewerkersbelevingsonderzoek geweest in 2023,  
zo niet, wanneer heeft deze voor het laatst plaatsgevonden? Zo ja, kunnen de  
resultaten hiervan gedeeld worden? 

 Antwoord: In 2023 heeft er een periodiek arbeidsgezondheidskundig onderzoek (PAGO) 
plaatsgevonden. In dit onderzoek werd er gericht op de mogelijke werkgerelateerde 
gezondheidseffecten van de arbeidsrisico’s in de organisatie. Het model dat 
hiervoor is gebruikt richt zich niet alleen op de energiebronnen in het werk en op de 
persoon en de privésituatie, maar ook op werkgerelateerde risico’s en leefstijl. 
Deze resultaten zijn alleen voor intern gebruik. 

   
84. Programma Bedrijfsvoering 
 Pagina Blz. 129: Overige 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: In 2023 is er extra aandacht besteed aan het thema sociale veiligheid. Was hier 

een reden voor? 
 Antwoord: De organisatie vindt dit een belangrijk thema om bij stil te staan. Medewerkers 

moeten zich veilig voelen op de werkplek. Daarnaast is het ook een belangrijk 
thema in de samenleving waar de organisatie aandacht aan besteedt. 

   
85. Programma  
 Pagina 133 Wet open Overheid: 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: Afgelopen jaar zijn er meer en complexere WOO-verzoeken gedaan. 

- Hoeveel verzoeken zijn er afgewezen? 
- Zijn er onderwerpen die veel aan bod kwamen?  
- Wat zijn de kosten die zijn gemaakt voor deze WOO-verzoeken?  
- Zijn er maatregelen genomen om het aantal in de toekomst omlaag te brengen? 

 Antwoord: Er zijn 38 verzoeken ontvangen waarvan er 16 verzoeken zijn afgewezen. 
  
De onderwerpen die aan bod kwamen zijn divers. Een onderwerp springt eruit. 
Informatie over (toekomstige) ruimtelijke ontwikkelingen (bestemmingsplan/ 
gebruik/ bouwen). 
  
De behandeling van Woo-verzoeken wordt verwerkt in de reguliere formatie. Extra-
kosten zijn er niet geweest, maar dit heeft wel veel inzet gekost.  
  



Het is geen doelstelling van het beleid om Woo-/ informatieverzoeken terug te 
dringen, want burgers hebben recht op informatie. De Woo verplicht overheden om 
steeds meer informatie actief openbaar te maken; hierdoor zou het aantal Woo-
verzoeken kunnen afnemen. 

   
86. Programma Verbonden partijen 
 Pagina 10 / 134 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: RNOB is een convenant? Hoe moeten we dit zien met de laatste zin “voor de 

gemeente Heusden is er enkel sprake van gemeenschappelijke regelingen en 
vennootschappen” ? 

 Antwoord: Bij de definiëring van het begrip verbonden partijen wordt aangesloten bij het 
Besluit Begroting en Verantwoording (BBV). Hierin is een verbonden partij 
gedefinieerd als een privaatrechtelijke of publiekrechtelijke organisatie waarin de  
provincie onderscheidenlijk de gemeente een bestuurlijk en een financieel belang 
heeft. RNOB is geen privaatrechtelijke of publiekrechtelijke organisatie en daarmee 
dus geen verbonden partij. 

   
87. Programma Verbonden partijen 
 Pagina 134 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: Hoewel Midpoint een stichting is die “via hart van Brabant” aangestuurd wordt, lijkt 

me toch deze wel vallen onder “verbonden partijen” en dus ook de laatste zin op 
pag. 134 (zelfde over 2023 agrifood capital). Hoe ziet het college dit? 

 Antwoord: De gemeente Heusden participeert niet in Midpoint Brabant en/of Agrifood Capital. 
Er is dus ook geen sprake van verbonden partijen. 

   
88. Programma Verbonden partijen  
 Pagina 136 
 Fractie: Heusden verbindt 
 Vraag: In het overzicht wordt RNOB eveneens niet genoemd, wat is hiervan de reden? 
 Antwoord: RNOB is geen gemeenschappelijke regeling of deelneming en daarmee geen 

verbonden partij volgens het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV). 
   
89. Programma Paragraaf Grondbeleid 
 Pagina Pagina 146: Nota grondbeleid 2021 - 2025: Samen Meer Mogelijk Maken (tweede 

alinea) 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Kan met het thans gevoerde situationeel grondbeleid, de opdracht voor wat betreft 

nieuwbouw gerealiseerd worden? Is situationeel grondbeleid nog wel gewenst of is 
een ander beleid voor de komende jaren noodzakelijk? 

 Antwoord: Zie in dit kader de beantwoording bij de vraag van Heusden Transparant op blz. 85 
(in paragraaf 9.4 over  situationeel grondbeleid onder het kopje ‘Wat hebben we 
daarvoor gedaan’) 
 
Situationeel grondbeleid geeft de mogelijkheden om zo goed mogelijk te 
anticiperen op de te behalen doelstellingen. En geeft de mogelijkheid om zowel 
actief (door zelf ontwikkelingen op te pakken) als faciliterend (ontwikkelingen door 
derden) gebiedsontwikkelingen mogelijk te kunnen maken. Een mix van beide is 
ook mogelijk (zowel actief als faciliterend, zoals bijvoorbeeld in Geerpark is 
gebeurd).   
 



Kortom, het situationeel grondbeleid geeft voldoende mogelijkheden om ons best te 
blijven doen om zoveel mogelijk nieuwbouw in onze gemeente mogelijk te kunnen 
maken. Waarbij wij als gemeente onze oren en ogen openhouden om waar nodig 
ook zelf gronden aan te kunnen kopen en de grondexploitatie te voeren. Voordat 
we een aankoop doen wegen we de risico’s af tegen de te behalen doelstellingen 
en het te verwachten rendement en risico’s.  Als hier een te groot (financieel) risico 
zit in verhouding tot het rendement (zowel financieel als maatschappelijk), dan 
laten we het liever aan de markt over. 

   
90. Programma Sociaal Domein 
 Pagina Blz. 166: Reserve sociaal domein 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Hoeveel bedraagt de reserve sociaal domein op dit moment? 
 Antwoord: Per 31 december 2023 is de hoogte van de reserve € 475.500. Dit saldo is ook 

vermeld op bladzijde 164. 
   
91. Programma Balans 
 Pagina Pagina 173: Waarborgen en garantstellingen (CV Glasnet Heusden) 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Sedert wanneer is deze waarborg/garantstelling verleend. Aangezien de website 

van deze cv niet (op dit moment) te raadplegen is, vernemen wij graag de 
samenstelling van het bestuur? 

 Antwoord: De garantstelling is verleend in 2013 met het opstarten van Glasnet Heusden voor 
de looptijd van de hypotheek gedurende 10 jaar. De borgstelling is zodoende eind 
2023 afgelopen. Glasnet Heusden is recent verkocht aan Delta Fiber en het 
bestuur van de coöperatie vereniging Glasnet Heusden wordt aan het einde van dit 
jaar opgeheven. Het bestuur van Glasnet Heusden bestaat uit drie ondernemers. 

   
92. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina 185, onderste tabel, toelichting verschillen 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: 3e onderdeel tabel; overheveling budgetten buurt bestuurt; er worden twee 

overhevelingen genoemd. Vraag: werd hierbij voldaan aan de eisen zoals 
uitgewerkt in de door de raad vastgestelde spelregels? (raad 14 nov.2023). 

 Antwoord: De overheveling van de budgetten voor Elshout, Venne-Oost en Hedikhuizen staan 
los van de door de raad vastgestelde spelregels (raad 14 nov. 2023); 

• Hedikhuizen; voorheen was er in Hedikhuizen sprake van een zgn. 
burgerbegroting. Met Hedikhuizen zijn afspraken gemaakt over de 
besteding van de middelen. Op 28 november 2023 hebben wij besloten dit 
budget aan te wenden voor herstraatwerkzaamheden en bermen in het 
buitengebied. Idealiter hadden deze werkzaamheden al in 2023 uitgevoerd 
moeten zijn. Aangezien dat niet gelukt is, is gekozen het budget over te 
hevelen. Begin deze maand zijn de aanbestedingsdocumenten binnen. 
Daaropvolgend kunnen we het aanbestedingstraject in. We streven ernaar 
om na de zomer de aannemer te laten starten. 

• Venne-Oost; de overheveling van het budget met Venne-Oost heeft te 
maken met afspraken die gemaakt zijn met de voormalige Buurt Bestuurt. 
Gesproken werd over de wens een multicourt in de wijk te realiseren 
waarvoor de BB Venne-Oost gespaard had. 

• Elshout; het bedrag voor Elshout heeft betrekking op afspraken die in 2023 
met Kansrijk Elshout zijn gemaakt. Deze afspraken liggen in lijn met de 
afspraken die de raad november 2023 heeft vastgesteld.    



   
93. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina Blz. 187:Toelichting op hoofdlijnen: 
 Fractie: Gemeentebelangen 
 Vraag: Nettoresultaat verkoop van gemeentelijke eigendommen. Waarom zijn er meer 

kosten gemaakt ten behoeve van de verkoop? Waar bestaan de kosten uit? 
 Antwoord: De stijging van de kosten ten behoeven van de verkoop zijn ten opzichte van 2022 

gestegen door drie factoren. Herontwikkelingsvastgoed dat op dit moment beheerd 
moet worden valt hoger uit omdat dit vastgoed nog in eigendom is. Daarnaast 
diende er bij een locatie een bodemsanering uitgevoerd te worden, waarvan de 
kosten overigens gedekt zullen gaan worden door het verlengen van het 
huurcontract. Door het scherper inzetten op diverse strategische 
huisvestingsdoelen worden kosten gemaakt om dit goed in te regelen. 

   
94. Programma Bestuur en beheer 
 Pagina 187 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: Er zijn extra kosten gemaakt door de overgang van een lokale omgeving naar de 

SAAS. Worden er hierdoor ook structurele kosten bespaart, zoals op lokale 
servers, loonkosten voor applicatiebeheerders etc? 

 Antwoord: Op langere termijn besparen we op server / hardware kosten, maar deze besparing 
is gering tov de meerkosten voor de ‘versaasing’. Loonkosten voor 
applicatiebeheerders besparen we niet, deze blijven gelijk. Het werk verandert, 
maar vermindert niet. 

   
95. Programma Openbare orde en veiligheid 
 Pagina Blz. 188: Toelichting begroot openbare orde en veiligheid 
 Fractie: Gemeentebelangen, Heusden één 
 Vraag: Cameratoezicht Caleidoscoop. Wat is het totale bedrag wat is uitgegeven aan 

cameratoezicht bij Caleidoscoop? Graag specificatie van de gemaakte kosten. Zijn 
deze kosten eenmalig of lopen deze nu nog door? Is er sprake van een  
eigendomsrecht van de camera’s?  

 Antwoord: De camera’s werden aangeschaft voor  €10.622,-. De camera’s zijn in eigendom 
van de gemeente. De jaarlijkse kosten voor de simkaarten bedragen € 1440,-. Een 
lokale ondernemer is verantwoordelijk voor het jaarlijks onderhoud van de 
camera’s. Dit kost € 510,-. 

   
96. Programma Verkeer en vervoer 
 Pagina 192 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: In 2023 is een bedrag van 162 duizend niet uitgegeven om dat een betreffende 

straat is afgesloten en het werk daardoor niet uitgevoerd hoefde te worden. 
Waarom is dit geld niet besteed aan ander achterstallig onderhoud 

 Antwoord: In overleg is besloten om dit gereserveerde bedrag voor deze weg niet in te zetten 
voor de geplande onderhoudsmaatregel. Voor het wegwerken van het achterstallig 
onderhoud is in 2022 een voorziening gevormd. De werkelijk uitvoeringskosten 
komen ten laste van deze voorziening achterstallig onderhoud. De middelen in een 
voorziening moeten toereikend zijn voor het doel waarvoor de voorziening gevormd 
is. Als uit actualisatie blijkt dat middelen niet nodig zijn is het niet toegestaan om 
deze middelen in de voorziening beschikbaar te houden. De prioriteit in de planning 
ligt bij het wegwerken van het achterstallig onderhoud waarvoor de voorziening 
gevormd is. Voor het overige reguliere groot onderhoud van wegen is ook een 
voorziening beschikbaar.   

   
97. Programma Onderwijs 



 Pagina 197, Onderwijsbeleid en leerlingenzaken 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: De kosten voor leerlingen vervoer zijn over 2023 fors hoger uitgevallen (-172.000) 

Aangegeven wordt dat er diverse zaken te benoemen. Zoals ook wordt 
omschreven. Onze zorg hierbij is wat heeft dit voor gevolgen voor 2024? 

 Antwoord: De hoger uitgevallen kosten zijn gedeeltelijk veroorzaakt door kosten voor 
vervangend vervoer naar een school in Wijk en Aalburg i.v.m. de verbouwing van 
de Leilinde in Oudheusden. Daarnaast hebben we te maken met een toename van 
het gebruik van het leerlingenvervoer voor zowel het aangepast vervoer als de 
vergoeding voor het eigen vervoer. Daarnaast hebben we te maken gehad met een 
forse indexering van de kosten voor het aangepast vervoer door onze aanbieder 
Juijn in 2023. Ook is de vergoeding per kilometer voor het eigen vervoer gestegen. 
Deze vergoeding is van € 0,19 per kilometer (2022) naar € 0,21 per kilometer 
(2023) gegaan. Per 1 januari 2024 is deze vergoeding naar € 0,23 per kilometer 
gegaan. 

   
98. Programma  
 Pagina 245, Overheveling: Vluchtelingen Oekraïne 
 Fractie: DMP Heusden 
 Vraag: Is het de verwachting dat dit bedrag van 4,7 mln zal worden besteed in 2024? Zo 

niet, wordt dit dan weer overgeheveld naar 2025 of vindt over de bestemming in 
2024 besluitvorming plaats? 

 Antwoord: Op dit moment is nog niet bekend of het gehele bedrag van 4,7 mln zal worden 
besteed in 2024. Niet bestede middelen kunnen zoals gebruikelijk met behulp van 
de P&C cyclus worden overgeheveld naar 2025 of bij het opstellen van de 
jaarrekening ten gunste van het saldo worden gebracht. Hierover dient nog 
besluitvorming plaats te vinden. 

   
99. Programma Bestuur en Beheer 
 Pagina 245, Buurt bestuurt 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: Jammer genoeg geen Buurt Bestuurt meer Venne Oost. Het bedrag van 40.712 

wordt teruggestort. Maar blijft beschikbaar voor initiatieven in de wijk. 
Hoe moeten wij dit zien, wie gaat die dan organiseren? en door wie wordt dan de 
financiële verantwoording afgelegd? 

 Antwoord: Bij het beëindigen van Buurt Bestuurt Venne-Oost is afgesproken dat de middelen 
die Buurt Bestuurt had gespaard ingezet zouden worden ten behoeve van de wijk 
Venne-Oost. De wens daarbij was om een multicourt in de wijk te realiseren. Op dit 
moment wordt gekeken hoe een passend multifunctioneel sportveld voor de buurt 
gerealiseerd kan worden. 

   
100 Programma Bestuur en Beheer 
 Pagina Pagina 245:Pachtbeëindiging 
 Fractie: Heusden Transparant 
 Vraag: Met ingang van welk jaar voldeden de pachters niet meer aan bedoelde 

voorwaarden? 
 Antwoord: In 2021 is onderzoek gedaan naar onrechtmatige pachtgebruik binnen de 

gemeente Heusden. Dit onderzoek is in 2022 afgerond en vanuit hier is aan de 
pachters die de gronden onrechtmatig gebruikte een voorstel gedaan de gronden 
vrijwillig per 31 december 2023 terug te geven. Aan de pachters die hieraan geen 
gehoor geven of aangeven de gronden niet vrijwillig terug te willen geven is 2023 
en 2024 in gerechtelijke procedures aan de pachtkamer gevraagd de 
pachtovereenkomst te ontbinden. 



   
101 Programma Bestuur en beheer 
 Pagina 246, Hedikhuizen herstraatwerkzaamheden 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: Al vele jaren zijn deze middelen overgeheveld daarom prima dat deze middelen 

worden ingezet gaan worden voor herstraatwerkzaamheden. 
Maar wanneer worden de plannen daadwerkelijk uitgevoerd? 

 Antwoord: In juni 2024  zijn de aanbestedingsdocumenten binnen. Daaropvolgend kunnen we 
het aanbestedingstraject in. We streven ernaar om na de zomer 2024 de aannemer 
te laten starten. 

   
102 Programma Sociaal Domein 
 Pagina 247, vluchtelingen Oekraïne 
 Fractie: Heusden één 
 Vraag: Gezien de onzekerheden i.v.m. de spreidingswet eventueel intrekking daarvan. 

Heeft dit dan ook nog gevolgen omtrent de nu niet- bestede middelen? 
 Antwoord: Ondanks de aankondiging in het Hoofdlijnenakkoord 2024-2028 met het 

voornemen om de Spreidingswet in te trekken, is de Spreidingswet momenteel nog 
steeds van kracht. Om deze reden heeft dit nog geen gevolgen omtrent de niet 
bestede middelen. 

   
 
  



Bijlage 
Vraag 34: Brief (sport)verenigingen 

 



 

 



 

 


